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Румен Радев да даде ясен 
отговор защо България при-
съства в информацията, из-
несена от руска страна, за 
взрива на кримския мост, 
настоя иБ на БсП. соци-
алистите искат президен-
тът спешно да възложи на 
службите разследване на 

случая с камиона, за който 
се твърди, че е тръгнал от 
Бургас. “в тази нарастваща 
конфронтация да се даде 
бърз и ясен знак и да не се 
допуска България да бъде 
въвличана по какъвто и да е 
начин в конфликта”, пише в 
позицията.

Междувременно от слу-
жебното правителство са 
изискали информация от 
службите. ДАнс е започна-
ла проверка. 

ек отрече възможност-
та България да е замесена. 
Говорителят й Петер стано 
определи думите на пред-

седателя на следствения 
комитет на Русия Алексан-
дър Бастрикин, че камион-
ът, взривил съоръжението, 
е тръгнал от България, като 
“лишени дори и от най-мал-
ка достоверност”.

Злоупотреба 
с доверието

обмислят две тарифи За тока

българска следа във
взрива на кримския мост
Европейскатакомисияотречевъзможността
Българиядаезамесена,ДАНСзапочнапроверка
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Служебният кабинет припозна идеята на БСП за две тарифи за 
тока. Целта е по-бедните да плащат по-ниски сметки. Предвидени са 
и компенсации за бизнеса.

зключително обезпокоителна ин-
формация се появи в руските медии и 
телеграм-канали, придружена от сму-
щаващи снимки. на тях се вижда как 
украински самолет товари оръжия и 
боеприпаси на летището в Бургас само 
преди дни.

в тази връзка изникват няколко из-
ключително важни въпроса, които се 
нуждаят от незабавен отговор.

1. вярна ли е информацията в ру-
ските медии?

2. какво точно виждаме на снимки-
те, които са пуснати там? 

3. кой и как е разрешил износа на 
оръжие за Украйна в противоречие с 
решението на парламента, което поз-
волява единствено ремонт на военна 
техника? 

4. Ще получим ли обяснение от 
служебното правителство по темата и 
конкретни данни за износа на оръжие 
за Украйна?

5. Ще излезе ли президентът Румен 
Радев с изявление по този случай, за-
щото ситуация като тази не търпи не-
домлъвки, непрозрачност и мълчание?

само преди няколко дни Радев се 
обяви против въвличането на България 
във войната в Украйна и смятаме, че 
той дължи на българските граждани да 
обясни какво се случва. 

Целият този случай идва на фона 
на безкрайните атаки срещу БсП от 
страна на служебния кабинет по време 
на предизборната кампания, въпреки 
ясните доказателства, че нито един 
патрон не е бил изнесен за Украйна по 
време на предишното правителство.

И

Александър СИМОВ

Най-мНого 
пеНсиоНери 
с увеличеНие от 
50 до 100 лв.

вкадър

С демонстрации на конния ескадрон към Столичната дирекция на вътрешните работи, 
специалните полицейски сили, спецсилите на мотоциклет и водачи на служебни кучета 
започна Детското полицейско управление в 4 ОУ “Проф. Джон Атанасов” в София
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в 222 лечебни заведения у нас не 
са успели да увеличат заплатите на ра-
ботещите в тях. те са предимно малки 
болници, но в тази група попада и една 
университетска. към 30 септември в 154 
са постигнати нивата на заплащане, за-
ложени в колективния трудов договор 
в сектор здравеопазване. това съобщи 
управителят на нЗок проф. Петко Сал-
чев след заседания на надзорния съвет. 
По думите на Салчев голяма част от об-
ластните болници са постигнали нивата 
на заплатите, залегнали в ктД - 1500 лв. 
за медицински специалисти, 2000 лв. за 
лекари, 910 лв. за санитари.

в понеделник управителят на нЗок 
е изпратил писмо до директорите на 
РЗок да не предприемат никакви мер-
ки с предложения за намаляване на це-
ните на клиничните пътеки, тъй като 
това е основният източник за заплати 
на персонала. Проф. Салчев поясни, че 
независимо дали са достигнати запла-
тите, предвидени в ктД, болниците ще 
продължат да работят с увеличените с 
25% цени на клиничните пътеки няма 
да бъдат санкционирани. Припомняме, 
че цените на пътеките бяха увеличени 
от 1 м ай, а преди дни и 5-членен със-
тав на върховния административен съд 

потвърди спирането на разпоредбите 
в националния рамков договор, кои-
то задължаваха болниците да повишат 
заплатите на перснола до нивата, пред-
видени в ктД. Разпоредбата предвиж-
даше касата да плаща 15%, вместо 25% 
увеличение на клиничните пътеки на 
болница, в която заплатите не са дости-
гнали изискванията на ктД.

Допълнително към бюджетите на 
лечебните заведения са разпределени 
още 39%, съобщи председателят на нС 
на нЗок д-р Александър Златанов. към 
предвидените 186 млн. лв. се добавят 
още 258 млн. лв. месечно. това станало 

възможно след анализ на текущото из-
пълнение на бюджета. надзорниците ре-
шили да се изплати и т.нар. надлимитна 
дейност от януари досега, която е 43 млн. 
лв., а към настоящия момент не се налага 
отваряне на резерва на нЗок. Ако оста-
нат неусвоени средства има два вариан-
та - или да бъдат изплатени авансово за 
януари следващата година, или да бъдат 
върнати на държавата. “Резервът, който 
не е разпределен предварително, автома-
тично се прибавя към следващия и не се 
връща в бюджета. но ако бъде разпреде-
лен и не се усвои, ще бъде върнат”, обяс-
ни управителят на касата. 

Близо 100 студенти и над 
2500 военнослужещи са по-
могнали на пострадалите след 
наводненията в карловско. 

Доброволците от универ-
ситети от цялата страна се 
включиха отново в помощ 
за село Богдан, съобщиха от 
националното представител-
ство на студентските съвети. 
в последната си кампания 
младежите са се разпредели-
ли в 15 къщи, като са  чисти-
ли дворове и помещения от 
кал, камъни, корени и клони. 
националното представител-
ство на студентските съвети 
започна през септември ини-
циатива за подпомагане на 
населението от пострадалите 
от наводненията села, които 
са близо до карлово - Богдан, 
каравелово и Слатина.

от министерството на от-
браната съобщиха, че  2527 
военнослужещи от Сухопът-
ните войски и военновъз-
душните сили са помогнали 
до този момент на постра-
далите. в с. каравелово са 
почистени 90 къщи, 104 дво-
рове, две обществени сгради 
и 3 км засегнати улици. в с. 
Богдан военните са се погри-

жили за 67 къщи, 70 дворове 
и около 3 км от засегнатите 
улици. 

вчера започна монтиране-
то на фургоните и в третото 
пострадало от наводненията 
село - Богдан. там на хора-
та се предоставят най-много 
временни постройки - 17, а в 
тях ще живеят 27 души. 

кметът на селото се е 
обърнал към представители 
на държавни институции с 
молба част от сумата за ото-
пление на живеещите във 
фургоните да бъде поета от 
държавата. 

междувременно започна 
и възстановяването по во-
допреносната мрежа в Бог-
дан. около 5 км от нея беше 
изцяло разрушена. До 20 дни 
трябва да бъдат изградени 
временните водопроводи и в 
трите села.

от общинския кризисен 
щаб опровергаха слухове за 
нови описи на щети. няма 
нужда да се подават нови 
молби с описи на унищоже-
но и пострадало имущество 
в селата Богдан, каравелово 
и Слатина, категорични са от 
щаба.

Изследователи от Софийския университет “Св. Климент Охридски” представиха  
в МОН две инициативи за стратегически партньорства. Те са осъществени  
в рамките на проекта “UniverCity” с ръководител проф. Албена Вуцова.  
В Обсерваторията на Софийския университет в Борисовата градина учени  
по атрактивен начин са провокирали интереса на деца и възрастни към астрономията

“от години не сре-
щаме разбиране. Гово-
рим за паник бутони и 
сигнали до 112, виде-
орегистратори, но ни 
отговарят, че е невъз-
можно да ги имаме. не 
знаем защо. нямаме 
и радиоефир, защото 
честотите трябвали 
на други”. това каза в 
телевизионно интер-
вю председателят на 
националния такси-

метров синдикат кра-
симир Цветков, по по-
вод на  убийството на 
таксиметровия водач 
в събота. водачите на 
таксита са категорич-
ни, че трябва да бъдат 
защитени на работно-
то си място.

междувременно 
стана ясно, че е обви-
нен 23-годишният мъж 
за смъртта на таксиме-
тровия шофьор в събо-

та в столичния квартал 
“Разсадника”. той е 
привлечен под отго-
ворност за причинява-
не на смърт по непред-
пазливост вследствие 
на умишлена средна 
телесна повреда. За-
държан е за 72 часа.

Припомняме, че 
след случая жители на 
квартал “Факултета” 
блокираха две ключо-
ви столични кръсто-

вища и бяха затворени 
за движение за около 
два часа кръстовищата 
на бул. “константин 
величков” с бул “Ал. 
Стамболийски” и със 
“Сливница”. Демон-
страциите бяха израз 
на солидарност и под-
крепа към загиналия 
таксиметров шофьор. 
Близки, колеги и род-
нини на починалия 34-
годишен таксиметров 
водач настояха случа-
ят да не бъде потулен, 
разследването да е 
прозрачно и виновни-
те за смъртта да бъдат 
открити. 

Георги тронков от ГеРБ бе избран за кмет на вълчи дол в не-
деля, въпреки че преди година правомощията му бяха предсроч-
но прекратени с решение на оИк. това стана през юни 2021 г. 
на основание на решение на Антикорупционната комисия, която 
установи конфликт на интереси. 

като кмет на общината и лице, заемащо висша публична 
длъжност, той е подписал платежни нареждания и е разходвал 
бюджетни средства в интерес на Сдружение “Футболен клуб 
Спортист - с. михалич”, в което е бил член на Управителния съ-
вет. По-късно варненският административен съд отхвърли жал-
бата на кмета срещу отстраняването му. Делото беше гледано 
и във върховния административен съд, който потвърди акта на 
варненските съдии. 

в неделя обаче тронков от ГеРБ беше преизбран за кмет още 
на първия тур с 1750 от гласовете при избирателната активност 
от около 42%.

над 894 000 пенсионери 
получават увеличение на пен-
сиите си, след като от 7 октом-
ври ноИ започна да изплаща 
преизчислените суми. от тези 
хора най-голяма е групата на 
пенсионерите, които ще взе-
мат между 50 и 100 лв. повече 
на месеца или общо 236 813 
души, става ясно от бюлетина 
на ноИ.

нарастване на размера на 
пенсионния доход между 100 и 

200 лв. има за 224 485 лица, а 
216 005 имат увеличение от 10 
до 50 лева. Под 10 лв. ще полу-
чат 54 356 души, от които 5011 
- под 1 лв.

С над 200 лв. нараства дохо-
дът от пенсия и добавка за 162 
590 пенсионери, като в тази 
категория попадат и хората с 
пенсии, ограничени на макси-
малния размер, т.нар. “таван”, 
който от 1 октомври 2022 г. е 
увеличен от 2000 на 3400 лв.

в резултат от извършеното 
преизчисляване от 1 октомври 
увеличение получават около 
45% от пенсионерите. общи-
ят брой на хората с пенсии за 
трудова дейност у нас е 1 974 
973 души.

Според ноИ преизчисля-
ването постига в голяма степен 
своята основна цел, а именно 
да се компенсира изоставането 
при осъвременяването на най-
отдавна отпуснатите пенсии.

В 222 лечебни заведения 
не са увеличени заплатите
НЗОКщеразпределидопълнително39%средствадокраянагодината

Таксиметрови шофьори 
искат паник бутони в колите

Преизбраха отстранен 
кмет на ГЕРБ

100 студенти и 2500 
военни са помагали  
след наводненията

Най-много пенсионери са 
с увеличение между 50 и 100 лв. 
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“няма как да влезем в прего-
вори за кабинет с тези, които са 
символ на корупцията в българия, 
така че това е нашата категорична 
и ясна позиция”, заяви членът на 
националния съвет на бСП и де-
путат от 47-ото нС Филип Попов.

Според него гЕрб са символ 
на грабителско отношение към 
всеки един български гражданин в 
последните десетилетия. като до-
пирна точка с ПП и Дб Филип По-
пов посочи борбата срещу модела 
на управление, който сега беше 
върнат при служебния кабинет 
отново като първа политическа 
сила, заедно с ДПС и “възражда-
не”. “този модел на управление 
беше вкаран в ъгъла и започна 
неговото разграждане, но очевид-
но съпротивителните му сили не 
бяха достатъчно отслабвани и той 
успя да свали това правителство”, 
заяви той.

Филип Попов коментира и 

призивите на борисов, че в сегаш-
ната криза е нужно обединение. 
“Преди 2-3 месеца нямаше ли све-
товна и европейска криза, нямаше 
ли война в Украйна? Сега са се се-
тили, че трябва да има национал-
но съгласие и обединение”, заяви 
възмутено той.

Филип Попов потвърди кате-
горичната позиция на левицата 
против изнасянето на оръжия за 
Украйна, тъй като това би въвляк-
ло българия във война. Друга ясна 
позиция на бСП е по отношение 
на преговорите с “газпром” за 
доставка на газ. “трябва да се пре-
говаря, защото това е в интерес 
на българия и  в интерес на всеки 
един български гражданин и на 
българския бизнес. ролята на бСП 
е да бъде коректив на “Продължа-
ваме промяната” и “Демократична 
българия” с оглед защита интере-
сите на българия”, обясни социа-
листът.

“ние оставихме пълна хазна, рабо-
теща икономика и бюджетен излишък. 
Предстои да видим какво наследство ос-
тавя служебното правителство,  още от 
първия ден на народното събрание ще 
ги залеем с въпроси”. това заяви зам.-
председателят на бСП атанас Зафиров 

в ефира на бнт. малко по-късно стана 
ясно, че първото заседание новоизбрано-
то 48-о народно събрание ще бъде на 19 
октомври.

ако третият мандат отиде при бСП, 
от левицата ще положат всички усилия 
българия да има редовно правителство. 
Затова и Зафиров е категоричен, че ако 
се стигне до нови избори, бСП със сигур-
ност няма да е виновна за това.

Според зам.-председателят на левица-
та правителство на малцинството се очер-
тава като възможен изход от тази поли-
тическа ситуация. Според него пресечни 
точки може да бъдат намерени в много от 
партиите. бСП няма да участва в прегово-
ри с гЕрб, ДПС и “възраждане”, както и 

няма да подкрепи правителство с мандат 
на тези партии. Според него спечелилите 
изборите са в пълното си право и с пъл-
ното си мнозинство да съставят правител-
ство. “редно е да го направят, защото тези 
три партии, плюс още една, която не успя 
да влезе в парламента, свалиха предиш-
ното правителство и то с доста измислени 
аргументи. Сега е моментът да покажат, 
че тези аргументи са имали стойност и 
единственият начин да го направят, е 
като сформират правителство”, смята со-
циалистът.

“ние не сме заявили позиция, че ще 
бъдем опозиция. напротив, изявихме 
желание за участие в определен вид раз-
говори. излъчихме контактна група за 

участие в такива, но разбира се постави-
хме ограничителни линии за формата на 
тези разговори”.

Социалистът обясни, че заседание-
то на националния съвет на левицата е 
преминало в дебати, общи категорични 
решения и в крайна сметка със заявка за 
сериозност и аналитичност. “тази катего-
ричност показа, че партията е единна, че 
стои зад ръководството и политиките”, 
заяви той и допълни, че темата с оставка-
та на председателя не е на дневен ред. 

“Целта на цялата атака срещу предсе-
дателя и ръководството беше да се явим 
на предстоящите преговори с ново, по-
сговорчиво ръководство, но това не се 
случи”, каза още той.

Европейската комисия отрече 
възможността българия да е замесена 
във взривяването на кримския мост. 
говорителят на комисията Петер Ста-
но определи думите на председателя 
на Следствения комитет на русия 
александър бастрикин, че камион-
ът, взривил съоръжението, е тръгнал 
от българия, като “лишени дори и от 
най-малка достоверност”. “Съобще-
нията от там не заслужават никакъв 
коментар, знаем колко можем да им 
се вярва”, заключи Стано.

“няма как да знаем какво се е 
случило в събота на моста, какво е 
довело до взрива, какви са причини-

те. Знаете каква е достоверността на 
толкова много т.нар. разследвания в 
русия. не бих дал ни най-малка вяра 
на това, което казват”, добави гово-
рителят.

ДУма припомня, че бастрикин обя-
ви, че маршрутът, по който се е придви-
жил камионът, е установен, а страните 
са българия, грузия, армения, Северна 
осетия, краснодарският край.

По този повод изпълнителното 
бюро на бСП излезе с позиция и по-
иска президентът румен радев да даде 
ясен отговор защо българия присъст-
ва в информацията, изнесена от ру-
ска страна. от ръководството на бСП 

призоваха държавния глава спешно 
да възложи на българските служби 
разследване на случая с камиона, за 
който бе съобщено, че е тръгнал от 
бургас. “в тази нарастваща конфрон-
тация да се даде бърз и ясен знак и 
да не се допуска българия да бъде 
въвличана по какъвто и да е начин в 
конфликта”, настояват от левицата.

коментар по темата направи по 
бнр и  александър Симов, член на 
нС на бСП. Според него е тревожно 
замесването на българия на между-
народно ниво с взрива на кримския 
мост. “Служебното правителство и 
президентът са против въвличането 

на страната ни във войната в Украй-
на, а в следващия момент виждаме 
информации от руски медии, че ка-
мионът, който се взриви на моста, 
е минал през българия. и още една 
притеснителна информация - в ру-
ските медии и в телеграм се появяват 
информации за системно товарене на 
украински самолети с оръжия и бое-
припаси. искаме отговори,” катего-
ричен бе Симов. 

По-късно от правителствения 
говорител антон кутев излезе ин-
формация, че служебният кабинет 
извършва проверки по казуса и е из-
искал информация от службите.

ЕвропЕйскатакомисия:

България не е замесена 
във взрива на Кримския мост
Бсппоискапрезидентътдавъзложиразследване
забългарскаследавинцидента,кабинетътзапочнапроверка

Филиппопов:

Няма как да влезем 
в преговори със символите 
на корупцията

атанасЗаФиров:

Ще залеем служебното правителство с въпроси какво наследство оставя

Народният представител от БСП инж. Петър Кънев получи годишната награда 
на официалния орган на Българската графична индустрия. Това стана по време 
на традиционната конференция “Ден на печатните технологии”. Той получи 
плакета и статуетката “Бронзов лъв” за специален принос в областта 
на полиграфията, за развитието на бранша и на технологиите в тази сфера
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Служебното правителство 
ще предложи две тарифи за 
тока, така че по-бедните се-
мейства да плащат по-ниски 
сметки, стана ясно от думите 
на вицепремиера и транспор-
тен министър Христо алекси-
ев пред в неделя вечерта.”това 
ще стане по един по-различен 
механизъм. Ще въведем две та-
рифи. който потребява повече, 
няма да може да се ползва по 
тарифата 82 лв., той ще плаща 
по-висока тарифа. Средното 
потребление на едно 4-членно 
семейство е около 200 киловат-
часа. Ще сложим една граница 
от 250-300 киловатчаса. така 
тези компенсации ще бъдат 
фокусирани към по-уязвими-
те”, обясни той.отделно са 
предвидени и компенсации за 
бизнеса. те ще продължат, но 
ще бъдат по-фокусирани към 

предприятията, които имат ни-
ско потребление в пиковите ча-
сове с цел пестене на електрое-
нергия, уточни алексиев .

идеята за въвеждането на 
две тарифи не е нова. “ние го-
ворим за таван на цените на газ, 
парно, вода и ток от месец ап-
рил. тогава ПП и ДБ бяха кате-
горично против, защото не било 
пазарно и било остаряло, а сега, 
когато половин Европа премина 
на такива цени, са го сложили в 
програмата си. настоявахме да 
има понятие за енергийна бед-
ност и две тарифи - за бедни и 
богати, а сега го виждам разпи-
сано в тяхната програма.”, зая-
ви лидерът на БСП корнелия 
нинова пред Бтв.

в предишния парламент бе 
внесен законопроект, според 
който комисията за енергий-
но и водно регулиране (кЕвр) 

получава право да определя 
по-ниски цени на електриче-
ската и топлинната енергия, на 
природния газ и на водата, ко-
гато се потребяват количества, 
необходими за задоволяване на 
основни нужди. в предложени-
те в закона промени обаче не се 
регламентираше какво означа-
ва “потребление за задоволя-
ване на основни нужди”, освен 
ако не се приемеше, че кЕвр 
трябва да го определи. Засега 
само за водата е прието, че на 
човек се полагат до 3,5 куб. м 
вода месечно като идеята за 
две тарифи неведнъж е била 

дискутирана, но до реализаци-
ята й така и не се стигна. Също 
така ще трябва  да се дефинира 
и какво да е “потреблението за 
основни нужди”  на ток, газ и 
парно и какви да са “блок та-
рифите”. особено сложно ще е 
решаването на задачата за газа 
и парното, където потреблени-
ето зависи от отопляемата ква-
дратура на жилището.

Предвиждаха се и целеви 
отчисления от постигнатите 
заради високите цени печалби 
в държавните енергийни пред-
приятия за компенсиране на 
скъпите енергоресурси.  Две 

тарифи - по-ниска при ползване 
до 75 квтч месечно, и по-висо-
ка за следващото изразходвано 
количество имаше в периода 
2004-2006 г. 

Готови сме, ако парламен-
тът ни гласува това правомо-
щие, да въведем блок тарифи 
- до определено количество 
ток, вода да се плаща по една 
тарифа, над нея - цената да 
бъде по-висока. кЕвр е готова 
за такава мярка, има опит с та-
кова ценообразуване и то може 
да бъде въведено с извънредно 
ценово решение, обявиха неот-
давна от регулатора. 

Данък сгради да бъде 
увеличен заради значи-
телното поскъпване на 
имотите през последни-
те години, настояват от 
национално сдружение 
на общините в републи-
ка България (нСорБ). 
идеята е да бъде напра-
вена промяна в регла-
ментираните от Закона 
за местните данъци и 
такси норми за данъчна 
оценка на недвижимите 
имотиФ, така че данъч-
ните оценки на жилища-
та да бъдат по-близки до 
пазарните цени. така при 
запазване на ставките на 
данък сгради във всяка 
една община, приходите 
от налога в местната хаз-
на ще нараснат.

Друг вариант е да-

нъчните оценки да бъдат 
повишени с ръста на це-
ните на имотите. трябва 
да се направи оценка за 
ефекта от една такава 
промяна, за да се избере 
конкретен вариант, нос-
тояват от Сдрежунието 
на общините.

Според негови екс-
перти действащите в 
момента данъчни оцен-
ки не са променяни по-
вече от 10 години и не 
отговарят на пазарните 
цени на имотите. иде-
ята на общините е да 
бъде повишена не само 
данъчната оценка на къ-
щите и апартаментите, а 
и на поземлените имоти 
и на производствени-
те и административни-
те сгради. освен това 

общините предлагат в 
закона да бъде записа-
но, че с данък сгради се 
облагат и съоръжения 
на техническата инфра-
структура, съдържащи 
характеристиките на 
сгради, нанесени в ка-
дастралната карта. Цел-
та е да бъдат преодолени 
противоречивите тъл-
кувания по отношение 
данъчното облагане на 
силозите, вЕи инстала-
циите и други подобни 
съоръжения, посочват 
от сдружението на об-
щините.

идеята на общините 
е по-високите данъчни 
оценки на жилищните и 
нежилищните имоти да 
влязат в сила от начало-
то на 2024 г. 

Цената на дизеловото гориво по бензиностанциите 
отново тръгна нагоре, показва справка в сайта fuelo.net. 
За последната седмица дизелът е поскъпнал с 0,02 лв./л 
(0,62%), като тенденцията е цената да върви нагоре. 
Спрямо месец по-рано все пак дизелът е поевтинял с 
0,10 лв./л (-2,98%).

вчера на бензиностанциите дизелът се продаваше 
между 2,99 и 3,45 лева за литър. не така стоят нещата 
при бензина. най-масовият а 95 за последния месец е 
поевтинял с 0,16 лв./л (-5,13%), като само за последната 
седмица цената му е паднала с 0,02 лв./л (-0,67%).  

на повечето бензиностанции цените за литър а 95 са 
под 3 лева и се движат средно около 2,96 лева за литър. 
За една година обаче бензинът е поскъпнал с 0,63 лв./л 
(27,04%), показват данните на сайта.междувременно 
стана ясно, че отстъпката от 25 ст. на литър вероятно 
ще се запази и през следващата година.

американските икономисти Бен Бърнанке, Дъ-
глас Даймънд и Филип Дибвиг бяха удостоени с 
нобелова награда за икономически науки за 2022 
г. за изследванията си в областта на банковото 
дело и финансовите кризи. Съобщението бе на-
правено от кралската шведска академия на нау-
ките на специално събитие в Стокхолм.

тримата икономисти ще си поделят тазгодиш-
ната награда на стойност 10 милиона шведски 
крони (близо 900 000 долара), предадоха светов-
ните агенции. те “значително са подобрили наше-
то разбиране за ролята на банките в икономиката, 
особено по време на финансови кризи. 

Съществено откритие в техните изследвания 
е защо избягването на банкови колапси е жизне-
новажно”, пише в изявление на шведската акаде-
мия.

в търговията на дребно с храни, цигари и ал-
кохол е отчетено намаление от 3,9% през август 
спрямо август на предходната година, съобщи 
нСи. 

в търговията на дребно с нехранителни стоки 
по-значителен ръст на годишна база е регистриран 
при търговията на дребно с текстил, облекло, обув-
ки и кожени изделия - с 24,2%. оборотът намалява 
при търговията на дребно с компютърна и комуни-
кационна техника - с 5,6%, и търговията на дребно 
с фармацевтични и медицински стоки -с 0,5%.

През август 2022 г. се наблюдава нарастване 
на оборота с 1,0% предходния месец по съпоста-
вими цени. Данните са предварителни и сезонно 
изгладени. оборотът в търговията на дребно като 
цяло се увеличава с 2,1% спрямо август 2021 г. 
въз основа на календарно изгладени данни.

Пак предлагат две 
тарифи за тока
БСПотдавнанастоявабедните
даплащатпо-малко

3,9% спад в 
продажбите на храни

Трима американци  
с Нобел за икономика

Дизелът отново 
поскъпва

Общините искат по-висок данък сгради
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България е на дъното 
в Европейския съюз по 
спортуващи. това по-

казва проучване на Ев-

робарометър, от което 
става ясно, че сме сред 
петте страни, където 
най-много хора заявя-

ват, че никога не правят 
упражнения. изследва-

нето е направено сред 
1039 респонденти меж-

ду 19 април и 16 май 
2022 г. то сочи, че едва 
4% от българите спорту-

ват редовно, а с известна 
регулярност това правят 
17%. 61 на сто обаче 
твърдо са заявили, че 
никога не извършват 

физически упражнения, 
а други 18% от време 
на време се обличат със 
спортен екип. По-зле от 
нас са само Португалия 
- 73%, Гърция - 68%, 
Полша - 65%, и румъ-

ния - 62%. на другия 
полюс са Швеция - 12%, 
Дания - 20%, и Люксем-

бург - 21%.
какво говорят да-

нните?
тотална незаинтере-

сованост към физиче-

ското здраве. Българи-

нът въобще не мисли, че 
трябва да спортува. той 
чака края на работния 
ден и след това “разто-

варва” с чаша в ръка на 
дивана. Статистиката 
сочи, че е така. няма 
какво да крием и да се 
заблуждаваме.

тази апатия към 
спорта вече се отразява и 
на подрастващите. За да 
спортуват децата, трябва 
да вземат личен пример 
от родителите. За да раз-

бере детето, че е пове-

че от задължително да 
се спортува, родителят 

трябва да му го покаже, 
да му вдъхне кураж. А 
какво се случва? Хората 
толкова ги мързи, че хо-

дят дори до кварталния 
магазин с колата. Било 
по-удобно. Да, но не и 
здравословно. и така 
българинът има повече 
време за ракийката и те-

левизора.
какво прави държа-

вата?
нищо, разбира се. и 

това не е от вчера или от 
последните 12 години. 
не само Бойко Борисов 
е виновен. Системата 
е грешна. той и хората 
около него не направиха 
нищо, за да я променят.

колко зали се постро-

иха последните години? 
какво пречеше, вместо 
да бъдат хвърлени 120 
млн. лв. за една арена, 
да се ремонтират или из-

градят нови физкултур-

ни салони? и това да се 
случва през няколко го-

дини. Пари има, но как и 
за какво се харчат?

в България има бли-

зо 2000 училища. около 

400 имат нормални физ-

културни салони. в ос-

таналите за целта се из-

ползват мазета, тавани, 
бивши учителски стаи с 
почти нулеви условия за 
работа! За какъв спорт 
говорим? За да има спор-

туващи, трябва да се оп-

равят тези 1600 салона. 
резултатът ще дойде 
след десет години. Сега 
спортуват 8-10 на сто 
от децата - тези, чиито 
родители имат време и 
пари.

в тази сфера обаче 
няма далавера. А финан-

совото облагодетелства-

не за властимащите е 
най-важно. Затова деца-

та ни ще бъдат с наднор-

мено тегло и обездвиже-

ни, а родителите им ще 
нехаят и ще “тренират” 
на дивана.

методика и желание 
няма, но не само от вла-

стите. Дано след време 
да не стигнем до челното 
място по неспортуващи. 
Болестите от липсата на 
спорт чукат на вратата. 
кой ни е виновен?

Марин МИЛАШКИ
n

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Койниевиновен?

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

Кампаниятасвърши

Предизборната кампа-

ния свърши. За всички. С 
изключение може би на 
главния прокурор иван 
Гешев. той явно сега 
влиза в кампания. но не 
звучи сериозно при всяко 
престъпление да се тира-

жират като предизборна 
диплянка посланията му 
за тревожните нива на 
"битовата" престъпност 

у нас. времената станали 
такива, че Гешев си ми-

слел, че е в някакво "дежа 
вю" от 90-те. Ами да! то 
и ние мислехме, че 90-те 
са минало невъзвратимо, 
но, уви, порочният модел 
не само не си е тръгвал, 
ами се гласи да се върне 
на бял кон.

разбираме господин 
Гешев. Ужасна е болката 
от нарушеното единство 
между главния прокурор 
и изпълнителната власт. 
С опитите на модела 
"ГЕрБ-ДПС" отново да 
яхне държавата се завръ-

ща и апетитът на главния 
прокурор да заеме пола-

гащото му се място в схе-

мата.
Затова смълчаният Ге-

шев в последните дни ста-

ва по-голям политик и от 
най-смелите популисти. 

реди мисли за ролята на 
държавата, за партиите, 
за управлението. Сякаш 
прокуратурата не е част 
от тази държава. Да, тя е 
негова. изпълнява опе-

ративни задачи срещу 
политици и партийни 
централи, а той ходи 
дори във "Факултето", за 
да се омеси с протести-

ращи заради убийството 
на таксиметров шофьор. 
каква работа има главни-

ят прокурор на протест с 
искания срещу властта, 
за да обяснява как няма-

ло държава? След това 
се среща с представители 
на синдиката на таксиме-

тровите шофьори. всичко 
това гарантира ли безпри-

страстност на прокурату-

рата? извършителят на 
престъпното деяние няма 
ли да каже, че главният 

прокурор влияе на раз-

следването?
в конституцията е 

разписано, че прокурату-

рата е част от съдебната 
власт. това не означава 
ли, че трябва да е далеч, 
ама много далеч от поли-

тиката? А в последните 
дни главният прокурор 
иван Гешев обвини на ня-

колко пъти пoлитицитe зa 
инцидeнтитe пo пътищaтa 
с внушението, че закpи-

вaнeтo нa cпeцпpавосъ-

дието вoди дo нeнaкaзaнa 
пpecтъпнocт. не трябва 
ли oбвинeниeто дa пpи-

вличa към наказателна oт-

гoвopнocт извъpшитeлитe 
нa пpecтъплeния и дa ги 
изпраща в cъдa? Бeз речи 
и демонстрации, които, 
вместо да тушират, нагне-

тяват напрежение в обще-

ството. Абсурдно, нали?

1424 - УМИРА ЯН ЖИЖКА, ХУСАРСКИ ПРЕД-
ВОДИТЕЛ (Р. 1360 Г.). Последова-
тел на Ян Хус. Записи от 1378 г. 
споменават за него, като намек-
ват, че ако името му означава “с 
едно око”, то тогава историците 
са прави, че загубата му е резул-
тат от детска борба. Смятан за 
един от най-големите военни ли-
дери и иноватори на всички време-
на, както и един от малкото командири в история-
та, които никога не са губили и една битка.

1873 - ФОРМИРАН Е СЪЮЗ НА ТРИМАТА ИМ-
ПЕРАТОРИ. Създаден е 
между Русия, Австро-
Унгария и Германия. На 
11 октомври 1881 г. е 
подписано основното 
споразумение между 
трите държави, с ко-
ето се урежда поведението им като велики сили 
в Европа за период от три години. Общо са пара-
фирани три споразумения, а съюзът е действащ в 
периода 1873-1885 г., когато отношенията между 
трите империи се обтягат. Съюзът престава де 
факто да действа през 1887 г.

1889 - УМИРА ДЖЕЙМС ДЖАУЛ, АНГЛИЙ-
СКИ ФИЗИК (Р. 1818 Г.). Уста-
новява, че няколко различни вида 
енергия (механична, електрическа, 
топлинна) могат да бъдат пре-
образувани една в друга, като по 
този начин създава предпоставки 
за формулиране на Закона за за-
пазване на енергията. През 1840 
г. Джаул открива връзката между електрическия 
ток, протичащ през резистор, и отделяната то-
плина (Закон на Джаул), а по-късно, независимо 
от Юлиус Роберт фон Майер, открива връзката 
на топлината с механичната работа. На Джеймс 
Джаул е наречена единицата за работа в Между-
народната система на мерни единици.

1920 - РАЖДА СЕ НИКОЛАЙ ИРИБАДЖАКОВ, 
ФИЛОСОФ, АКАДЕМИК (УМИРА 2008 Г.). Дълго-
годишен преподавател по филосо-
фия. Научен сътрудник в Инсти-
тута по философия и завеждащ 
секция “История на социология-
та” в Института по социология 
на БАН. Научните му интереси 
са в областта на историята, фи-
лософията, социологията, марк-
систката философия, критиката 
на буржоазната философия.

1928 - РАЖДА СЕ ЙОРДАН МАТЕВ, НАРОДЕН 
АРТИСТ (УМИРА 1968 Г.). За-
вършил актьорско майсторство 
във ВИТИЗ “Кръстьо Сарафов”. 
Работил в Народния театър 
“Иван Вазов”. Най-известните 
ленти с негово участие са “Про-
курорът”, “Бягаща по вълните”, 
“Мъже”, “13 дни”, “Неприми-
римите”, “Тютюн”, “Краят 
на пътя”, “Снаха”, “Утро над 
Родината”. Удостоен с орден “Кирил и Методий” 
- втора степен.

1986 - СРЕЩА НА ВЪРХА В РЕЙКЯВИК МЕЖ-
ДУ РОНАЛД РЕЙГЪН И МИХАИЛ ГОРБАЧОВ. 
Президентът на САЩ и 
съветският лидер сключ-
ват споразумение да се 
съкратят наполовина 
стратегическите оръжия 
със среден обсег на дейст-
вие и да се изработи план 
за намаляване броя на ядрените глави. Постигнато 
е и споразумение за спазването на човешките пра-
ва. Срещата на върха поставя основите на послед-
валите договори за съкращаване на въоръженията 
- Договор за ядрените сили със среден обсег (1987) 
и СТАРТ (Договор за намаляване на стратегиче-
ските оръжия, 1991).

Ина МИХАЙЛОВА
n
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Аида ПАНИКЯН

Българите са на едно от по-
следните места в Ес по неудо-
влетвореност от прием в бол-
ница. ако във великобритания 
се чака с месеци дори до една 
година, у нас този период е от ня-
колко часа до няколко дни. така 
сочат данните от проучване на 
изследователски център "тренд" 
и Експертен клуб за икономика 
и политика (ЕкиП). според ста-
тистиката България е страната с 
най-много болници в Ес - 53 на 
1 милион души. 

сякаш тази констатация се 
съдържа упрек. Но и като че 
ли малцина си дават сметка, че 
профилактиката и болничното 
лечение са двете страни на една 
монета - където няма профилак-
тика, трябва да има болници. у 
нас профилактиката е доста ин-
фантилна. На всеки форум авто-
ритетно се казва, че средствата 
за профилактика трябва да бъдат 
увеличени. Е, не става... Хората 
обаче стават по-болни, а разходи-
те за лечение - по-големи. Затова 

заговори ли се за съкращаване на 
разходи, 

хищните погледи

се вперват в... общинските бол-
ници.    

През есента на 2009-а финан-
совият министър симеон Дянков 
обяви, че 400 болници са много 
за България, достатъчни са й 100, 
другите 300 щели да бъдат пре-
структурирани, без да се закрие 
болница. Е, в онези 2-3 години 
най-много общински болници 
бяха изтрити от картата на Бълга-
рия. По-късно общинските бол-
ници бяха удушавани чрез труд-
но осъществими медицински 
стандарти и високи изисквания, 
които принудиха лекари и сестри 
на средна възраст да ги напуснат. 
а младите - да не търсят развити-
ето си в тези болници. Днес едва 
ли млад медик ще откаже профе-
сорско място в Женевския уни-
верситет или директорски пост 
в Пастьоровия институт в сао 
Паоло, за да работи в болницата 
в трън.

За девет години в общинската 
болница в севлиево е дошъл един 
специализант, а всяка година ле-
карският и сестринският състав 
трябва да се попълва с 3-5%, казва 
директорът й д-р Пламен Цеков. 
в общинските болници останаха 
предимно кадри в предпенсион-
на и пенсионна възраст и обикно-
вено един или двама от тях щом 
излязат от строя, се закрива от-
деление. После - друго, и накрая 
- болницата. така няма виновен 

за затворената общинска болни-
ца, а оправданието е няма кадри. 
изключенията са малко. Домове 
за стари хора, детски заведения и 
др. "изсмукват" и малкото кадри, 
защото предлагат по-достойно 
заплащане на труда.     

Поглед към числата

според данни на Национал-
ния център по обществено здраве 
и анализи в периода 2010-2020 г. 

общинските многопрофилни 
болници за активно лечение в 
страната от 78 намаляват на 72. 
Намаляват и специализираните 
университетски болници, и об-
ластните, и тези за продължител-
но лечение и рехабилитация. Но 
университетски и национални 
многопрофилни болници за ак-
тивно лечение се увеличават - от 
8 на 19 за 10 години!

Псевдоаргументът, че об-
щинските болници "гълтат" 
много пари, не издържа. а и кри-
зата с ковиД-19 показа колко 
са важни, защото те вършеха (и 
продължават) същото, което и 
университетските. тази криза е 
на път да отмине и сякаш мал-

ките болници пак се превръщат 
в трън в нечии очи. малцина си 
дават сметка, че самата система 
прави болниците неравностойни. 
Поставени в по-ниско ниво на 
компетентност, те са принудени 
да работят по по-ниско платени 
клинични пътеки. макар в тях да 
се лекуват пациенти с идентични 
диагнози като в големите, полу-
чават по-малко пари.  

През последните 12-13 годи-
ни много е обещавано на общин-
ските болници. малко е изпъл-
нявано. всяка сама се справя с 
безпаричието. Но никоя не спира 
да приема болни и да ги лекува.  

средният разход на един пре-
минал болен в университетска 
национална мБаЛ се увеличава 
от 1077 на 2036 лв. (1,89 пъти 
за 10 години). средният разход 
на преминал болен в общинска 
мБаЛ от 499 през 2010 г. се уве-
личава на 930 лв. през 2020 г. - 
ръст от 1,86 пъти. това показват 
данните на НЦоЗа. 

в годините имаше екзотич-
ни идеи, в т.ч. спешните звена 
или медицински центрове да 
поемат работата на закрити 
болници. Не може да се случи, 
тъй като нехайното отношение 
на държавата към спешната по-
мощ все още не е преодоляно. 
въпреки фанфарите при разда-

ването на ключове на нови ли-
нейки или увеличени заплати в 
тези звена.

вторачени в днешните раз-
ходи, големи финансисти оче-
видно трудно си дават сметка за 
многократно по-големите раз-
ходи в бъдеще. Защото, ако я 
няма малката болница наблизо, 
за да бъде излекуван болният, 
състоянието му ще стане по-
тежко и той ще струва по-скъпо 
и на голямата болница. Дребни 
сметки, нали? само дето някой 
преди 70 години ги е направил 
по-добре от днес.

и нещо, за което малцина 
си дават сметка. от времето на 
соца спешната помощ е ситуи-
рана в сградата на общинската 
болница. Затова и до днес хо-
рата бъркат "спешното" с "бол-
ницата", но в наши дни първото 
е собственост на държавата, а 
второто - на общината. и об-
щопрактикуващите лекари, и 
спешните звена ползват оборуд-
ването на общинската болница, 

коментира д-р Цеков, визирай-
ки рентген, лаборатория и др.

от общинските болници 
искат промени в Закона за ле-
чебните заведения. Държавата 
както по закон заделя ежегодно 
средства за придобиване на дъл-
готрайни активи на болниците, 
които са държавна собственост, 
да заделя и за общинските. и 
държавните, и общинските 
болници са създадени с пари 
от данъците на гражданите. 
Затова всеки здравноосигурен 
би трябвало да има достъп до 
тези лечебни заведения, без да 
доплаща. 

Бъдеще - неясно

Никой не може да каже 
какво ще стане с малките об-
щински болници след поло-
вин или една година. особено 
ако продължават да бъдат тре-
тирани като търговски друже-
ства. Но истинският проблем 
не е на държавата, на общината 
или на отделната болница. той 
е на човека от малкия и отдале-
чен град, от селцето, когато се 
разболее и не може да стигне 
до доктор, до рентген или до 
лаборатория.

картината е мрачна, не за-
щото е възможно още общински 
болници да се закрият, а защото 
няма здравни звена, които да 
са така подготвени и структу-
рирани, че да поемат на 100% 
дейността им. а и никой не се 
замисля. изход може би има. и 
той не е някой да налива пари 
в тези болници, а да ги оценява 
според свършената работа.

Общинските болници - 
пак на прицел
Каквощестанестях,особеноакопродължават
дабъдаттретираникатотърговскидружества?

О

Д-рНеДелчоТоТев,преДсеДаТел
НаУсНасДрУжеНиеТоНа
общиНсКиТеболНици:

Крайно необходими сме

общинските болници са 
възникнали с цел да задово-
лят здравните потребности 
на населението от съответния 
регион. те са единствените, 
които осигуряват качествена, 
непрекъсната, достъпна, дено-
нощна, безотказна медицинска 
помощ. разполагат с лаборато-
рия и рентген в региона. имат 
кадрови капацитет да осигуря-
ват качествена консултативна 
помощ на спешните звена в 

региона. Не сме незаменими, 
на в момента сме крайно необ-
ходими на здравната система. 
ако сега сложим кръст на об-
щинска болница, това, което 
изброих няма да го има.

Не са малко незаетите 
практики в райони, в които 
има общински болници. ко-
гато човек няма джипи всеки-
дневно, няма лаборатория и 
рентген, как може да говорим 
за здравеопазване в XXI вeк? 
това не напомня ли на д-р 
куин лечителката?

мнозина смятат общин-
ските болници за апендикса на 
системата - колкото по-рано 
бъде отрязан, толкова по-до-
бре. Защото смятат, че те из-
разходват средства, без насре-
ща да има видим резултат.

Демагогия е, ако се каже, 
че спешните звена могат да 
поемат дейността на общин-
ските болници, ако те бъдат 
закрити.

Ввитае идеята за закриване на 
общински болници и преструк-
турирането им в някакви звена, 
подобни на спешната помощ. 

БсП категорично е за запаз-
ване на общинските болници! 
Без тях здравната система ще 
се срути, а хората в тези райо-
ни ще останат без медицинска 
помощ.

в демографски слабите 
райони общинските болници 
трябва да придобият статут на 
защитени - финансирането им 
въз основа на клинични пъ-
теки да не е водещо за тях. то 
да става на базата на предос-
тавената медицинска помощ и 
като философия да е по-близо 
до финансирането на спешната 
помощ, а не на търговските дру-
жества.

Доц.Д-рГеорГиЙорДаНов:

Да станат защитени
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Еретичните идеи на Мъск,  
които разгневиха Зеленски:

1) Да се проведат референдуми в анексираните 
територии под наблюдението на ООН;

2) Крим да стане част от Русия, както е 
било от 1783 г. до „украинската грешка” на 
съветския вожд  Хрушчов;

3) Да се осигури водоснабдяването на Крим;

4) Украйна да стане неутрална държава.

Помага на Украйна от космоса,
ПодкреПя рУсия за крим и донбас

илон мъск е известен с редовните си и про-

вокативни публикации в туитър. но наскоро 
той написа нещо, което накара да изтръпнат 
дори тези, които са свикнали с тона му: “Ако 
умра при неизяснени обстоятелства, искам да 
знаете, че ми беше приятно да се познаваме.”

така мъск реагира на заплахата, която му 
отправи бившият шеф на руската Федерална 
космическа агенция “роскосмос” Дмитрий 
рогозин. Понеже мъск предоставя на Ук-

райна връзка с неговата мрежа от сателити 
Starlink, рогозин го заплаши, че за това ще 
отговаря “като възрастен”.

малко след началото на войната, в отговор 
на молба на вицепремиера михайло Федоров, 

мъск изпрати на Украйна терминали, позво-

ляващи връзка със сателите Starlink. освен за 
граждански нужди и за администрацията, ук-

раинските военни също използват мрежата от 
сателити на мъск, обяснява Даниел Фьолзен 
от фондация “наука и политика”. това още 
веднъж доказва, че технологията е с двойно 
предназначение - цивилно и военно.

всичко сочи, че русия не е в състояние да 
блокира комуникацията на украинците през 
Starlink, а публичната заплаха на рогозин 
към илон мъск изразява фрустрацията на 
руското правителство.

На стр. 9

москва може да използва 
космически оръжия, за да пора-

зи западната инфраструктура. 
русия е дългосрочна заплаха 
за великобритания и не бива 
да забравяме - тя има сериозни 
възможности в космоса.

видяхме пример за това в 
края на миналата го-

дина - тогава тя взри-

ви обект в космоса, 
който създаде огро-

мни отломки. русна-

ците имат и ядрени 
способности, и под-

водни способности. 
това го видяхме през 
2021 г., когато руска 

ракета с наземно изстрелване 
успешно порази стар съветски 
разузнавателен спътник. 

САЩ обвиниха русия, че 
“въоръжава космоса” и съз-
дава облак от отломки. Аме-

риканците отдавна тестваха 
антисателитни ракети и имат 
подобни резултати. но индия 
и китай също изпробваха та-

кива оръжия...

САЩ задействат гражданска-

та инфраструктура в космоса за 
военни цели в контекста на укра-

инския конфликт, но тази псев-

догражданска инфраструктура 
може да стане законна цел за наш 
ответен удар. 

това се казва в изявление на 
руското външно министерство, 
прочетено на заседание на общо-

то събрание на оон.
в същото време министер-

ството на отбраната излезе с не-

обичайно съобщение за учение 
на космически орбити, на които 
има чужди спътници. Публика-

цията е по повод 65-годишнина-

та на космическите войски (на 4 
октомври 1957 г. СССр изстрелва 
от космодрума Байконур първия 
изкуствен спътник на Земята).

“в космическите войски 
функционира система за изстрел-

ване и управление на космически 
апарати с различно предназначе-

ние, система за орбитален и ради-

олокационен контрол на ракето-

ДвойнатаигранаилонМъск:

систематаотсателитиStarlink,коятоамериканскиятмилиардер
предоставинакиев,есдвойнопредназначение-цивилноивоенно

25 ноември 2019 г. Космодрумът Плисецк. Ракетата “Союз 2” 
носи военен сателит

Путин заплашва 
сателитите ни

Ще отговорим на заплахите!
острареакциянаминистерствата
наотбранатаивъншнитеработи

опасните направления, както и за 
осигуряване на глобален монито-

ринг на космическата ситуация”, 
се казва в съобщението.

Едно изречение от военното 
комюнике със сигурност е при-

влякло вниманието на Пентагона: 
“Главният център за космическо 
разузнаване упражнява пълен 
контрол върху чужди сателитни 
системи, както и на провеждани 
експерименти на орбити, на които 
има апарати на други държави...”

аДМирал
тонираДакин,
началник-щабна
обеДиненотокралство:
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накратко

Украйна бе подложена 
на ракетни удари от Русия. 
Първоначално бе съобщено 
за 8 загинали и 24 ранени, 
но броят им продължава да 
се уточнява, предадоха ме-

диите. Според украинския 
премиер Денис Шмигал по-

разени и повредени са 11 ва-

жни инфраструктурни обек-

та в осем области и в киев. 
Президентът володимир 
Зеленски обяви въздушна 
тревога в цялата страна.

в понеделник сутринта 
около 10 експлозии са ста-

нали в центъра на киев, една 
от тях на улица, на която се 
намира Службата за сигур-

ност на Украйна. Повредени 
са важни инфраструктурни 
обекти. Дим се наблюдава в 

района на местна тЕЦ, спре-

ни са всички линии на ме-

трото, а станциите работят 
като убежища. в киевска 
област има резки спадове на 
напрежението в електропре-

носната мрежа. 
Удари са нанесени по 

градовете Харков, където 
има прекъсвания на тока, 
не работи метрото и назем-

ния транспорт, по Днепро-

петровск, одеса, Суми, Жи-

томир и в западните градове 
Лвов и Ивано-Франковск. в 
Лвовска и Сумска област са 
регистрирани щети на енер-

гоструктурата. в Лвов няма 
ток в части на града, няма и 
топла вода след спирането 
на градската тЕЦ поради 
експлозия. Прекъсвания на 

тока и водоснабдяването има 
в Полтавска, Хмелницка, 
Сумска и Черкаска област. 
Повредена е контактната 
мрежа в Западна Украйна. в 
Ровенската област училища-

та преминават към дистан-

ционно обучение. 
Според украинската 

страна Русия е изстреляла 
83 ракети, като 43 от тях са 
били унищожени от укра-

инските противовъздушни 
сили. Зеленски заяви, че 
Русия се опитва да заличи 
страната му “от лицето на 
Земята”.

на съвещание с членове 
на Съвета за сигурност вла-

димир Путин предупреди: 
“Ако опитите за извършва-

не на терористични атаки на 

наша територия продължат, 
отговорите на Русия ще бъ-

дат твърди и по мащаб ще 
съответстват на нивото на 
заплахите”. По думите му са 
“извършени редица терорис-

тични атаки и опити за по-

добни престъпления срещу 
електроенергийни обекти и 
газопреносна инфраструкту-

ра на страната, включително 
опит за подкопаване на един 
от участъците на газопренос-

ната система “турски поток”. 
всичко това се доказва от 
обективни данни, включи-

телно показанията на самите 
задържани извършители на 
тези терористични атаки”. 

Ракетните удари на Ру-

сия се случиха след взрива, 
повредил кримския мост.

Ракетни удари 
на Русия по Украйна
ПоразенисаважниинфраструктурниобективосемобластиивКиев

Победа за левите 
в Долна Саксония

Социалдемократите на канцлера олаф Шолц постигнаха 
победа на регионалните избори в Долна Саксония с 33,4% 
от гласовете. втори е Християндемократическият съюз на 
бившия канцлер Ангела меркел с 28,1 на сто, сочат предва-

рителните официални резултати.
Премиерът на провинцията, който вероятно ще бъде 

преизбран, заяви, че победата в Долна Саксония ще има по-

следици на държавно ниво. вотът се разглежда като ключов 
тест за Шолц и неговото правителство в контекста на енер-

гийната криза. Социалдемократите загубиха на последните 
две регионални гласувания в Северен Рейн-вестфалия и 
Шлезвиг-Холщайн, проведени през май.

28 на сто от гърците разчитат на социални помощи, за да 
не гладуват. това показват данни на държавната статисти-

ческа агенция на Гърция “Елстат”. около 645 000 семейства 
страдат от липса на средства за храна, което ги принуждава 
да се лишават от ядене поне един път на ден. Един милион 
и 200 хиляди души нямат възможност да се хранят здраво-

словно, показват данните на “Елстат”. 13% се ограничават 
само с няколко евтини хранителни продукта. три милиона 
от гърците са на прага на бедността, посочва агенцията.

Социолози и анализатори прогнозират тежки дни за 
правителството заради риск от социални бунтове през зи-

мата.

28 на сто от гърците 
разчитат на помощи

Загинаха 22-ма души, а поне 52-ма са в неизвестност след наводнения и свлачища в централната част 
на Венецуела. Причина за бедствията са проливните дъждове. Около 1000 души участват 
в спасителните операции. Обявен е тридневен национален траур

снимКибта

30-годишна бразилка, майка на седем 
деца, готви боб на огнище на улицата 
с дърва, предоставени от неправи-
телствена организация. Увеличава се 
броят на хората в страната, които 
разчитат на социални помощи. Безра-
ботицата се е повишила значително 
при управлението на крайнодесния 
президент Жаир Болсонаро

Голям протестен 
митинг в Баня Лука

В Баня Лука се събра голям про-
тестен митинг, на който опозици-
ята в Република Сръбска в Босна 
отправи искания за повторно пре-
брояване на гласовете и за съдебно 
разследване на участвали в опороча-
ването на вота. Хиляди скандираха 
срещу обявения за победител лидер 
на Партията на независимите со-
циалдемократи Милорад Додик.

В Австрия преизбраха 
президента

Президентът на Австрия Алек-
сандър ван дер Белен спечели втори 
мандат още на първия тур с 54,6% 
от гласовете. 78-годишният лидер е 
държавен глава от 2017 г. Кандида-
тите за поста бяха седем. 

367 мигранти спасени 
от удавяне в Ламанша

367 мигранти бяха спасени при 
опит за опасно преминаване между 
северното крайбрежие на Франция 
и южното крайбрежие на Англия 
с малки лодки. От началото на го-
дината рекордните 33 500 души са 
прекосили Ламанша. Според бри-
танското МВР 94% от бежанците, 
стигнали Острова през последните 
четири години, са подали молба за 
убежище. 

76 загинали при инцидент 
с лодка в Нигерия

Най-малко 76 души са загинали 
след инцидент с лодка в югоизточ-
ния нигерийски щат Анамбра. На 
борда били 80 човека. Повечето от 
жертвите са жени и деца, опитали 
да се спасят от наводнения.

ООН призова света 
да помогне на Хаити

Генералният секретар на ООН 
Антонио Гутериш предложи една 
или няколко държави да изпратят 
“сили за бързо реагиране”, за да по-
могнат на полицията в Хаити сре-
щу въоръжени банди. Те са виновни 
за недостига на бутилирана вода, а 
се потвърди ново огнище на холера. 
Разпространението се контролира 
чрез хигиена и чиста вода.

Япония отново 
се отваря за туристи

Япония отново започва да прие-
ма туристи след повече от 2 години 
изолация заради пандемията. Стра-
ната се надява на подем на туризма 
на фона на затруднения със затво-
рени магазини и недостиг на меди-
цински персонал.
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Дали сривът в сателитна-

та комуникация на Украйна е 
причинен от руската система 
за заглушаване на сателити 
тирада-2С (на снимката)?

Прекъсванията на ко-

муникационната система 
Starlink доведоха до катастро-

фална загуба на комуникация 
между украинските войски 
по време на сраженията с ру-

ските сили.
новината предизвика опа-

сения, че илон мъск може да 
е направил нещо в отговор 
на украинските атаки заради 
предложения от него мирен 
план, но собственикът на 
SpaceX нарече статията на 
вестника “лош репортаж”.

мъск даде на Украйна хи-

ляди терминали Starlink през 
март, помагайки на киевските 
военни да експлоатират дро-

нове, да получават жизнено-

важни разузнавателни данни 
и да комуникират помежду 
си в райони, където няма дру-

ги сигурни мрежи.
През последните седми-

ци, когато украинските сили 
се преместиха на територия, 
контролирана преди това 
от руските сили, системите 
спряха да работят. високо-

поставен украински служи-

тел заяви пред “Файненшъл 
таймс”, че това е довело до 
катастрофална загуба на ко-

муникация, включително по 
време на разгърнати битки. 
Провалът в системата беше 
повсеместен и предизвика 
паникьосани обаждания от 
войници към линии за по-

мощ, каза друг служител.
роман Синицин - шеф 

на звеното, което свързва 
Starlink с украинската армия, 

заяви, че проблемът може да 
се дължи на това, че SpaceX 
блокира сигнала в контроли-

раните от русия райони.
“За мен е абсолютно 

ясно, че това се прави от 
американците, за да пре-

дотвратят използването на 
технологията им от руските 
окупационни сили”, каза Си-

ницин, призовавайки SpaceX 
да се координира по-добре с 
украинската армия.

Според друга версия в 
телеграм проблемите са 
причинени от полевите из-

питания на руската система 
за заглушаване на сателити 
тирада-2С.

ракетната компания SpaceX на 
илон мъск изведе следващия дъл-

госрочен екипаж на международ-

ната космическа станция (мкС). 
Четиричленният екип започва 150-
дневна научна мисия в орбиталната 
лаборатория на 420 км над Земята.

това е петият екипаж на мкС, 
който наСа командирова със 
SpaceX, откакто частната ракетна 
компания, основана от собственика 
на Tesla - илон мъск, започна да из-
праща американски астронавти през 
май 2020 г.

Екипът се ръководи от никол 
аунапу ман - първата жена инди-

анка, изпратена в орбита от наСа, 
както и първата жена, заела коман-

дирското място на SpaceX Crew 
Dragon. ман е 45-годишна, полко-

вник от морската пехота, пилот на 
изтребител, сражавала се в ирак и 
афганистан. 

мисията е забележителна и с 
включването на анна кикина, на 
38 години, която е единствената 
жена космонавт на активна служба 
в руската космическа агенция “рос-

космос” и единственият руснак, 
който ще лети с американски кораб 
на фона на глобалното напрежение 
около Украйна.  

кикина си размени мястото с ас-

тронавт на наСа, който се качи на 
руския полет на “Союз” до мкС съ-

гласно ново споразумение за споде-

лено пътуване, подписано от наСа 
и “роскосмос” през юли т.г.   

Станцията има дължината на 
футболно игрище и е най-големият 
изкуствен обект в космоса. тя е не-

прекъснато заета от ноември 2000 г. 
и е управлявана от руско-американ-

ски консорциум, включващ канада, 
Япония и 11 европейски държави.

От стр. 7

освен доказателствата, че руските во-

енни се опитват да смущават работата на 
американската сателитна навигационна 
система GPS, след началото на войната 
в Украйна беше извършена и кибератака 
срещу сателитите на частната американ-

ска компания. 

“кибератака-

та е извършена 
един час преди 
непровокираното 
и неоправдано на-

хлуване на русия в 
Украйна на 24 фев-

руари 2022 г., улес-

нявайки по този 

начин военната 
агресия”, пише в 
декларация на ЕС. 
“тази кибератака 
оказа значител-

но въздействие, 
като предизвика 
безразборни пре-

късвания на ко-

муникацията и 
смущения в ра-

ботата на редица 
публични органи, 
предприятия и по-

требители в Украйна и засегна също ня-

колко държави членки на ЕС.”
Примерът с Украйна показва, че все 

по-развитата сателитна техника води до 
използването на космоса за граждански 
и икономически цели, но върви ръка за 
ръка и с военното дело. Затова и все по-

вече държави създават структури за за-

щита на сателитната си инфраструктура. 
от миналата година и в германския Бун-

десвер работи такова звено.
Москва разполага с технология 

за разрушаване на сателити

Бундесверът разполага със седем 
сателита, които трябва да бъдат защита-

вани. рисковете за тях са най-различни. 
миналия ноември русия за първи път 
тества противосателитна ракета, с която 
успешно разруши свой излязъл от строя 

изкуствен спътник - това бе демонстра-

ция на мощ, при която бе произведено 
голямо количество космически боклук. 
По-евтин, но ефективен, начин за сму-

щаване работата на сателитите са лазер-

ни системи, насочвани от Земята.
и други сателити могат да бъдат из-

ползвани за смущаване на работата или 
дори за унищожаване на спътници, каз-

ва шефът на щаба на космическия отдел 
към Бундесвера полковник мандерфелд. 
“Сателит може да бъде умишлено ударен 
челно или пък да се доближи до друг са-

телит с цел да го отклони от орбитата му. 
По-сложен е въпросът с използването на 
сателит за стрелба срещу друг такъв.”

„Starlink устоя на опитите  
за кибератаки”

междувременно илон мъск отго-

вори в туитър на шефа на роскосмос: 
“Дотук Starlink устоя на вашите опити за 
кибератаки и хакерски нападения, но вие 
увеличавате усилията си.”

руският тест от миналия ноември 
може да се разглежда и като предупреж-

дение към мъск и неговата сателитна 
система Starlink. русия показа, че е в 
състояние целенасочено да унищожава 
сателити и по този начин да затруднява 
използването на части от околоземното 
пространство.

Със съкращения

Американска сателитна снимка разкрива разположението  
на руски бойни части в Луганск. Всеки ден сателите  
на Мъск предават такива данни на украинската армия

ДвойнатаигранаилонМъск:

Помага на Украйна от Космоса,
подкрепя Русия за Крим и Донбас

ДокатокреМълиБелиятДоМвражДуват

Рускиня излетя с 
американска ракета 

Кой заглушава сателитите на Мъск?  
рускатасистематирада-2сблокира
комуникациятамеждуукраинскитечастииStarlink
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“Русия трябва да участва в разследването 
на саботажа на “Северен поток” и е задължи-

телно то да е проведено по обективен и все-

обхватен начин. Ситуацията е безпрецедент-

на. Повредена е критична инфраструктура, 
нанесени са сериозни щети на интересите ни 
и на енергийната сигурност на Европа. Русия 
и Германия са сред основните жертви. няма-

ме възражения срещу изразената от САЩ го-

товност да се включат в процеса. но е показа-

телен отказът на Швеция и Дания да позволят 
на Русия и оператора на “Северен поток” да 
разследват саботажа на тръбите”, заяви ру-

ският външен министър Сергей Лавров.

не за първи път си задавам 
този въпрос: какво всъщност 
се случва в Украйна? И ми е 
все по-трудно да си отговоря. 
Ето някои от отговорите: 

1) До момента не е изя-

снена правната рамка на Спе-

циалната военна операция. 
Защо се използват неясните 
понятия “денацификация” и 
“демилитаризация”?

2) военните служби не 
бяха готови за мобилизацията. 
И ако има от кого да се оплак-

ваме, това е министерството 
на отбраната, отговарящо за 
осакатената при Сердюков 
мобилизационна система. 
критиката към армейските 
звена, които започнаха да 
мобилизират безразборно, е 
справедлива. Руската армия 
се оказва 90% неподготвена 
да приеме мобилизираните.    

3) Управлението на 
фронта е провал. Лошите 
резултати в Изюм, купянск, 
Балаклея и Лиман са оче-

видни и нищо не може да се 
направи. Силно се надявам 

да дойде повратната точка и 
всичко да се завърти в обра-

тната посока, както стана по 
време на отечествената вой-

на през 1942-ра.
4) Размяната на пленници 

е не просто бавен процес, той 
едва се движи. не разбирам 
защо министерството на от-

браната е толкова спокойно, 
след като нашите пленени 
момчета се избиват?

5) Информационният ва-

куум е сериозна причина за 
вълненията в обществото, за 
бягството на хиляди хора в 
чужбина.

6) Сякаш отново сме в 
1937-а, когато враговете бяха 
навсякъде (авторът има пред-

вид сталинските чистки в ар-

мията - б.р.). това е единстве-

ният начин да си обясним 
масовия саботаж и кашата на-

около. всъщност хаосът идва 
от едно място - от върховете 
на държавните и военните 
пирамиди... 

москва, за кого бият тво-

ите камбани?

Репортерът на Би Би Си Дже-

ръми Боуен бе подложен на жес-

тока критика в социалните мрежи, 
след като зрителите забелязоха 
манипулации в негови репортажи 
от Украйна.

в първия случай журналистът 
твърди, че се намира на фронтовата 
линия под обстрела на руски снай-

перисти. той е легнал на земята, за 
да се защити от снайперистите, за 
които говори. Проблемът е в малък, 
но съществен детайл, който оче-

видно не е направил впечатление 
на Боуен и оператора му, но напра-

ви впечатление на зрителите - жена 
стои на метри от Боуен и наблюда-

ва сцената с видимо учудване.
Жената стои изправена и, за 

разлика от журналиста, не търси 
прикритие, което предполага, че 
твърденията на журналиста, че е 
на фронта, не отговарят на истина-

та. Зад нея се вижда друг човек и 
куче, които също не изглеждат ви-

димо изплашени и търсещи при-

критие, за разлика от него.
При втория случай Би Би Си 

съобщава, че твърденията на Пу-

тин за наличие на неонацисти в 
Украйна са фалшиви. като дока-

зателство телевизията показва ре-

портаж на Джеръми Боуен от Ук-

райна. Проблемът и тук е в малък, 
но съществен детайл в кадъра - зад 
Боуен се намира украински вой-

ник със символ на крайно дясна 
украинска организация.

сергейЛавров:

И „Северен поток” е жертва на саботаж

Би Би Си манипулира военни репортажи

експертътобвинявазахаоса
държавниявръхигенералитета

Джеръми Боуен  
твърди, че е на фронтовата 
линия в Украйна и е попаднал 
под обстрела на руски 
снайперисти. Но жена  
стои на метри от него  
и наблюдава снимачната  
сцена с удивление

Москва, за кого бият 
твоите камбани?

романскоморохов,
рускивоененнабЛюдатеЛ:

Взривиха Кримския мост
Замесена ли е България?

Ръководителят на След-

ствения комитет Алексан-

дър Бастрикин е докладвал 
на владимир Путин, че няма 
съмнение, че нападение-

то срещу кримския мост е 
извършено от украинските 
специални служби. освен 
това руски и чуждестранни 
граждани взеха участие в 
него на различни етапи от 
подготовката.

“вече установихме 
маршрута на камиона, в кой-

то е станала експлозията. 
- България, Грузия, Ар-

мения, Северна осетия, 
краснодар...

Превозвачите са иден-

тифицирани. С помощта на 
оперативни работници от 
ФСБ успяхме да идентифи-

цираме заподозрени сред 
лицата, които може да са 
подготвяли терористична 
атака”, каза Бастрикин.

По информация на вест-

ник “комсомолская правда” 
в операцията са участвали 
два тежкотоварни автомо-

била. Схемата на доставка 
била следната: 

товарът - 22 палета с 
фолио с по 9 ролки (една 
палета тежи около един 
тон) - пристига по море от 
България в грузинското 

пристанище Поти. клиен-

тът е гражданин на Украйна. 
След това тя е натоварена на 
камион с чуждестранни ре-

гистрационни номера, а шо-

фьорът се свързва с клиента 
чрез WhatsApp. от Поти 
камионът пътува до Арме-

ния, където товарът е мит-

нически оформен по прави-

лата на митническия съюз. 
това е типичен, невзрачен 
маршрут за камиони, пъту-

ващи за Русия. След това 
камионът влиза в Русия през 
контролно-пропускателния 
пункт Горни Ларс. Същият 
контролно-пропускателен 
пункт, през който някои рус-

наци бягат от мобилизация 
в Грузия. крайната точка е 

град Армавир, където пале-

тите са претоварени на друг 
камион, който потегля в по-

сока крим.
Според руските сле-

дователи експлозивите са 
били поставени в ролките с 

фолио и това е направено в 
България. което води до из-

вода, че в организацията на 
терористичния акт участие 
имат не само украинците, 
но и чужди служби.

Според вестник “мос-

ковски комсомолец” е въз-

можно камионът да е бил 
“зареден с бомба” в авто-

сервиз. Авторите разглеж-

дат две хипотези относно 
това кога адската машина 
се е оказала в камиона. 
Едната е, че това е стана-

ло преди натоварването на 
стоката, която шофьорът 

махир Юсубов е трябвало 
да откара до Симферопол. 
втората версия - самата 
стока е била “минирана”.

След анализ от руските 
служби на потребителски-

те данни в системата за 
навигация, в системата за 
поръчка на стоки и в тър-

сачките на приложенията 
за навигация е установе-

но това: преди пътуването 
на 6 октомври шофьорът 
многократно е проверявал 
един и същ маршрут в по-

крайнините на Белореченск 
- преди краснодар, на око-

ло 340 километра от крим-

ския мост. Според коорди-

натите, които е въвеждал, 
там се намира автосервиз. 
на пешеходно разстояние 
от сервиза има химически 
завод за торове, където има 
селитра и всякакви други 
компоненти, от които мо-

гат да се възползват укра-

инските служби, се твърди 
в публикацията.

С този ферибот ли е транспортиран от българско  
до грузинско пристанище камионът с експлозивите?

Ръководителят  
на Следствения  
комитет на Русия  
ген. Александър Бастрикин
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Злоупотреба с доверието
От стр. 1

темата обаче беше интригантски насочена към левица-

та и превърната в инструмент за постоянни манипулации 
и политически интриги. Сега обаче има конкретна инфор-

мация, конкретни снимки и мълчанието само ще потвърди 
усещането за нещо подло, прикрито и задкулисно.

БСП от първия ден е обявила своята позиция. ние сме 

на страната на мира. настояваме за преговори, които да 
доведат до спиране на огъня. точно заради това продъл-

жаваме да отстояваме позицията, че България не трябва в 
никакъв случай да изнася оръжия за украйна. това е на-

ливане на бензин в огъня, начин за продължаване на стра-

данията и боевете. 
България не може да бъде в редиците на геополитиче-

ските ястреби, които ескалират военните действия и пре-

връщат конфликта в украйна във вечно кървяща рана на 
Европа. 

Възнамеряваме още в първите дни от работата на 48-
ото народно събрание да зададем серия от въпроси по тази 
тема, защото българските граждани заслужават да знаят 
истината и кой и как злоупотребява с тяхното доверие.

Фейсбук

на последното заседа-

ние на националния съвет 
кирил Добрев водеше така 
наречената вътрешна опо-

зиция. не приемам техните 
оценки за обективни, за-

щото те не искат промяна в 
БСП, а реванш. това е кли-

ентелата в БСП, от която 
се освободихме преди 5-6 
години. това заяви лидерът 
на Българската социалисти-

ческа партия в предаването 
“120 минути” по БтВ.

наистина в кампанията 
“Продължаваме промяната” 
взеха някои от нашите со-

циални послания. онзи ден 
на пресконференция също 
обявяват намеренията си в 
парламента като програма, 
която е идентична с наша-

та. там има неща, за които 
се убеждавахме месеци на-

ред, докато бяхме заедно в 
правителството и те кате-

горично не приемаха. Сега 
ги виждам разписани като 
парламентарни намерения. 
това означава, че може би 
са преосмислили. например, 
ние говорим от април за та-

ван на цените на газ, парно, 
вода и ток. месеци ни отне 
да убеждаваме “Продължа-

ваме промяната” и ДБ, че 
това е разумно и

рано или късно ще 
стигнем до таван на 

цените

те тогава бяха категорично 
против, защото не било пазар-

но, било остаряло, каза нинова.
Едва когато половин Евро-

па е минала на таван на цените, 
чак тогава тези неща се виждат 
разписани в програмата на ПП. 
Друго, за което много се борих-

ме от БСП в правителството и не 
успяхме да ги убедим, е да има 
понятие за енергийна бедност 
и да има две тарифи - за бедни 
и за хора с по-големи възмож-

ности. Видях го сега разписано 
в тяхната програма. изразявам 
и недоумение защо ПП се отка-

заха от безплатните лекарства и 
учебници за деца.

Предлаганите от останалите 
партии социални мерки са реак-

ция на леви, десни и центристи 
заради кризата. това е ситуаци-

онна реакция на тези партии, за 
да си спасят рейтингите. Докато 
при Българската социалисти-

ческа партия това е същността 
й. това е разбиране, политика 
и идеология, която е заложена 
в самото ни съществуване и от-

стоявана много години наред. 
Ако се върнем тук, в България, 
години назад ще се види какво 
правеше БСП в парламента. ние 

ще про-

дължим с 
тези пред-

ложения и 
след кризата, 

когато мнозина 
от сегашните партии 

вече ще са се отказали 
от тях, каза още корне-

лия нинова.
категорично про-

тив сме изпращането 
на военна помощ за 
украйна. Въпреки 

че в кампа-

нията заради една компроматна 
война, организирана от служеб-

ния кабинет, и на мен персонал-

но ми се лепна, че сме изнася-

ли оръжие за украйна, което е 
абсолютна лъжа. Благодарение 
на това, че бяхме в онова прави-

телство, не се изнесе оръжие за 
украйна. Защото украинският 
министър беше в парламента и 
чакаше. ние спряхме това. ис-

каме по-скоро да свърши война-

та. Захранването на която и да е 
от двете страни с допълнителни 
ресурси и оръжия продължава 
войната. ние искаме
мир, диалог, дипломация

и смятаме, че изпращане от 
правителството с решение на 
народното събрание на оръжия 
в украйна означава въвличане 
във войната. ние изразяваме 
позицията на хората, които са 
ни избрали. В това е смисълът 
на партията. многократно сме 
изразявали тази позиция, хора-

та са ни избрали и заради нея, и 
ще се съобразим с тях, допълни 
нинова.

нашият национален съвет 
взе много категорично решение. 
няма да подкрепим правител-

ство с мандат на ГЕрБ, ДПС и 
“Възраждане”. Ако се даде ман-

дат на другите колеги и ни по-

канят - ще отидем на разговори. 

но дали от това ще излезе пра-

вителство и коалиция - отсега 
не можем да кажем. ГЕрБ, ДПС 
и “Възраждане” да направят 
правителство. това е отговор-

ност. Първа сила са. те свалиха 
работещо правителство и то та-

кова, което се справяше добре в 
тежките кризи, които минахме 
в началото на годината. В сре-

дата на тази година се доказа, 
че ГЕрБ, ДПС и “Възраждане” 
са заедно, когато се обединиха 
с общи аргументи за сваляне 
на нашия кабинет. имаше вот 
на недоверие, аргументите им 
бяха общи и свалиха прави-

телството. Значи да намерят 
сега общ изход от ситуацията, 
заяви нинова.

Всички трябва да положат 
усилия за редовно правител-

ство и работещ парламент.
Чака ни приемането  
на бюджет за 2023 г.

и решаване на проблемите 
с доходи, таван на цени, ин-

флация, бедност. Всичко това 
трябва да се реши през рабо-

тещ парламент. Даваме си 
сметка колко е отговорно това 
и нека партиите, които свали-

ха предишното управление, да 
поемат сега тази отговорност. 
те във вота на недоверие и в 
цялата кампания твърдяха, 
че нашето правителство не се 
е справило добре, че нашето 
правителство е предизвикало 
финансови проблеми, иконо-

мическа криза. Сега е техен 
ред.

необходимо е да има спо-

койствие и разум. необходи-

ми са разговори извън ГЕрБ, 
ДПС и “Възраждане”, както 
и да се състави редовно пра-

вителство. Става въпрос за 
принципни и ценностни раз-

личия. не може този модел, 
който 12 години ограбва Бъл-

гария с по 10 млрд. лева и из-

веднъж всичко това да бъде 
забравено. обръчите от фир-

ми, нагласените обществени 
поръчки и всичко това да 
бъде забравено и да кажем, 
че вървим напред. корупци-

ята е в основата на бедност-

та, категорична бе корнелия 
нинова.

Думите на Борисов лиде-

рите да отстъпим буквално ги 
разбрах, макар че той посто-

янно си сменяше позицията. 
В рамките на 24 часа първо 
каза лидерите да отстъпят, а 
после каза всички лидери да 
са вътре в правителството и 
да са министри. не знам как-

во му е в главата на този чо-

век, освен очевидното жела-

ние да си спаси кожата.
Служебното правител-

ство беше част от тези, ко-

ито свалиха редовния каби-

нет. Беше приложен много 
тежък реваншизъм към три-

те партии от предходното 
управление, но най-вече към 
БСП. Сложни са отношения 
ни с президента. освен това 
ние сме против решението 
на президента радев да се за-

купят още 10 самолета “Гри-

пен”, както и против реше-

нието на служебния кабинет, 
който одобри инвестиционен 
проект за нови осем Ф-16. 
това са излишни разходи в 
този момент на кризи. Да, 
армията трябва да се модер-

низира. но в момента тези 
пари трябват за всеки дом, за 
малък и среден бизнес, за са-

моосигуряващи се млади, за 
работници, за средна класа - 
за всички, които имат нужда 
от помощ в кризата. това са 
пари, дадени на вятъра в този 
момент, когато България и се-

мействата имат нужда от тях, 
каза лидерът на БСП.

Корнелиянинова:

неможедазабравиммодела,който
12годининиограбваспо10млрд.лева
годишно,заявилидерътнаБСП
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Екипът на Софийската градска ху-
дожествена галерия поставя началото на 
изложбения сезон с изследване на жени-
те художници в българското изкуство от 
20-те и 30-те години на ХХ в. изложбата 
“Жените художници. нови хоризонти 
между двете световни войни” е подредена 
в СГХГ до 27 ноември.

Динамични и изпълнени с множество 
предизвикателства както по отношение на 
социалните, така и на художествено-есте-
тическите измерения на културата у нас, 
междувоенните години са период от бъл-
гарската история, който дава възможност в 
пълнота да се изяснят редица многостран-
ни процеси, чиято основа е поставена в 
края на ХIХ в. времето между Първата и 
втората световна война има голямо зна-
чение при оформянето на съвременното 
общество, поради което изследователите 
често намират причини да продължават 
да го изучават и анализират. този път по-

гледът към него е насочен към мястото 
на жената творец и нейните проявления в 
изобразителното изкуство. макар отделни 
аспекти от проблема да са разглеждани и 
представени в различна степен, едва днес 
е направен опит да бъде изграден единен 
разказ за професионалната реализация на 
жените художници от този период.

в продължение на три години изсле-
дователският екип, работещ по проекта, се 
обръща към музейни институции, библи-

отеки, архиви, наследници и частни лица, 
за да събере различните проявления на 
женското творчество и изгубеното през 
времето знание за множество личности. в 
началото на 20-те години на миналия век 
внушителна група жени художници, прео-
долявайки консерватизма и традиционни-
те обществени нагласи за ролята и мястото 
на жената, започват да се изявяват активно 
в областта на изкуството. осъзната, целе-
насочена и в същото време отдадена на 
таланта си, жената творец от междувоен-
ните години, погледната от дистанцията на 
времето, успява да извоюва своето място 
на художествената сцена.

в изложбата може да се видят събрани 
над 200 произведения - изящни и декора-
тивно-приложни. Голяма част от творбите 
са създадени в периода 1919-1939 г. и пред-
ставят широк спектър от жанрове и сюже-
ти, групирани в няколко тематични линии: 
основаването и развитието на Секцията на 
художнички в България; “женското” твор-
чество в контекста на организирания худо-
жествен живот у нас; жените художници 
в епохата на модернизма и не на последно 
място, активната работа в областта на де-
коративно-приложните изкуства, които до-
пълват представата за дейността на жените 
художници по отношение на текстила, ке-
рамиката и художествената обработка на 
кожа. С цел обогатяване на историческия 
разказ, са представени архивни документи 
и специално подбрани книги.

над 65 художнички са включени, 
като някои от тях са известни и добре по-
знати - вера лукова, вера недкова, Ека-

терина Савова-
ненова, Елена 
карамихайлова, 
Елисавета кон-
сулова-вазова, 
Султана Суружон 
и пр. а други, ка- 
то александра 
мечкуевска, Да-
рена Георгиева, 
Елена Грънча-
рова, маргарита 
милиджийска, 
райна руменова, 
надежда Делева, 
Цана иванова-
Бояджиева и още 
много, тепърва 
ще придобиват 
популярност и 
сред широката 
общественост.

Галина танева е израснала в село устрем. 
омъжена е, има три деца и живее в чужбина, 
но любовта към родното гори в сърцето й. 
През 2021 г. на бял свят се появи първата й 
книга - “Шепот от Сакар”, сборник с разкази 
за живота на село през XIX век, a топлият 
читателски прием я мотивира да излее ду-
шата си в “нямата рече” - чудотворна при-
казка за българското...

млада българка, отраснала в чужбина, 
попада в непознат и непонятен за нея свят, 
след като по мистичен начин се озовава в 
живота на прапрапрабаба си. там тя трябва 
да научи повече за собствената си родова 
история, да опознае красивите традиции и 
обичаи в българското село и да усвои уро-
ци, които ще освободят душата й от болката 
вътре в нея. По трудния й път ще я водят ве-

лика нямата, прозорлива билкарка, събрала 
в себе си цялата вековна мъдрост на народа 
ни, и отец никола, добронамерен свещеник, 
който милее за съдбата на съселяните си.

в книгата са подробно описани автентич-
ните обреди, традиции и обичаи през зимата 
от село устрем, пресъздадени по спомените 
на малкото останали живи баби, а и от това, 
което самата авторка помни. Записани са ав-
тентични текстове на песни, пети в селото, 
събирани дума по дума. Ще се запознаем с 
някои моменти от бита на българите в ус-
трем, както и с типични ястия, чието при-
готовление е част от магията на българщи-
ната.

Художничка на картината на корицата е 
Дебора кремова, дизайнерка на корицата е 
Фиделия косева.

Вера Немирова с номинация 
за режисьор на 2021 г.

Именитата бъл-
гарска режисьорка 
Вера Немирова, апло-
дирана на най-прес-
тижните оперни 
сцени, е номинирана 
за Режисьор на годи-
ната 2021. Номина-
цията е на влиятел-
ното списание “Die 
Opernwelt”, което отразява твор-
ческата продукция на най-добрите 
оперни театри в света. Високото 
отличие се присъжда на Вера Неми-
рова за “чувствителната музикал-
ност и респект към трансцендент-
ността” в нейния режисьорски 
прочит на операта “Дон Карлос” 
от Верди в Sepmeroper Дрезден. 
Признанието е радостно събитие и 
за екипа на Държавна опера Варна, 
чийто постоянен гост режисьор е 
Вера Немирова.

„Бодлите на таралежите” 
отличиха таланти  
за 16-и път

Четири деца грабнаха награди от 
конкурса за ученическо литературно 
творчество “Бодлите на тарале-
жите”, което се провежда за 16-и 
път, съобщи БТА. Сред оценяващите 
са Здравка Евтимова, Алек Попов, 
Дими Стоянович, Иво Сиромахов и 
Бойко Ламбовски. Посочените от 
тях отличници са Мария Хаджиева 
във възрастовата група от 7 до 10 
години за съчинението “Картата” 
и Даниел Бояджиев за “Деца по дух” 
в категорията за ученици от 11 до 
14 години. Номинираните участници 
тази година гласуват за любимите си 
произведения. Така награди получиха 
още Версавия Янкова за “Рождени-
ят ден на еднорога” и Благой Диляков 
за “Непознатите” в съответните 
две възрастови групи. Антология 
“Бодлите на таралежите”, събрала 
творчеството на всички призьори в 
конкурса досега, беше представена 
от социолога Кънчо Стойчев, пред-
седател на фондация “Братя Мор-
мареви”, която стои зад проекта.

БОРИСАТЮТЮНДЖИЕВА,
модел,актриса
ЛЮБЧОИВАНОВ,поет
СТЕФАНКОЛЕВ,
футболентреньор

снимкабта

Галина Танева сплита песни, обичаи и гозби  
в чудотворна приказка за българското

Елисавета Консулова-Вазова (1881-1965),  
Разходка с лодка, 1922, частно притежание

Художничките между 
двете световни войни
изложбавсГХГ
показвапроизведения
наизявенибългарски
авторкиот20-теи
30-тегодининаХХвек

 Роза Дайчева (1907-1968), 
Автопортрет, 1939,  
ХГ “Елена Карамихайлова” - Шумен

Ангелина Ковачева-Вапорджиева 
(1905-?), Портрет на контрабасиста 
Асен Вапорджиев, 20-те-30-те години 
на ХХ век, СГХГ

Ливърпул - домакин  
на  „Евровизия”  
през май догодина

Ливърпул ще бъде домакин на 
“Евровизия” през май догодина, съ-
общи Би Би Си, цитирано от БНР. 
Великобритания пое домакинството 
заради войната. Въпреки протести-
те на Киев, през юни Европейският 
съюз за радио и телевизия постано-
ви, че Украйна не може да гаранти-
ра безопасността на участниците 
и феновете. Полуфиналите ще се 
проведат в Ливърпул на 9 и 11 май, а 
големият финал - на 13 май.
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отговоринакръстословицата

отброй196

Пернишко 
божество с 

четири букви?
- “GOLF”!

воДоравно:
Доклад. Игротека. Праг. Форинт. Ер. Кран.

Купол.Идах.“Ил”.Норис/Чък/.Учене.Ин.Талия.
Еранио/Стефано/.Авария.Олано/Абрахам/.Ано-
лит. Ивате. Во. Один. Варта. Миг. Асан. Бекаа.
Леди.Ич.Рарог.Берия/Лаврентий/.Ок.Ноков/
Стоян/.Канкан.Окаден.Факти.Шпикер.Алили.
“ЧЗ”.Ро-Ро.“Аваси”.Ген.Бира.Адана.Сала.Ва.
Сленг.Олеин.Да.Авала.Пратки.Ядвига.Боила.
Идеали.Карбонат.ЕкзархАнтимово.

отвЕсно:
“Коприна носи, коприва яде”. Крал. Водач.

“Киора”.Дек.План.Талин.Накра.Аваз.Аг.На-
рин.Родео.Свила.Яд.Колит.Бакер/Хууб/.Ала-
гир.Фурия.Верон/Хуан/.Адела.Миопия.Иаков.
Авана. “Ка”. Грос /Пиеро/. Овраг. Фланг. БАН.
Грил. “Елата”. Каиса. Порт. ОН. “Урата”. Бакли.
Ориби. Оттичане. Ленти. Слалом. Дено. Мерки.
Гаетано/Рино/.Океани.Видиа.Челик.Ав.“Архе-
ологияназнанието”.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

слабдъжд слабдъжд слабдъжд слабдъжд

максимални максимални максимални максимални

05:55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеонИванов

09:00Посветаиунас
09:05 денят започва - сутрешен

блок с Христина Христова
исимеонИванов

09:20100%будни
11:00Култура.бГ
12:00Посветаиунас
12:25Новининатурскиезик
12:35Малкиистории/п/
12:45Телепазаренпрозорец
13:00Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14:00Телепазаренпрозорец
14:15ПакостникътЧорапчо-ани-

мационенфилм
14:30Вечнитетайни-аним.филм
15:00аннсдвойно“Н”3-твфилм

/5епизод/
15:45Телепазаренпрозорец
16:00бързо,лесно,вкусно
16:30светътиние
17:00българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18:00Посветаиунас
18:30 Още от деня - коментарно

предаване
19:00Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20:00Посветаиунас
20:45спортниновини
21:00 Референдум с добрина

Чешмеджиева
22:00братството-твфилм/6еп./(14)
23:00Посветаиунас
23:25Викингите6-твфилм/5епи-

зод/(16)
00:10светътиние/п/
00:40100%будни/п/
02:15Култура.бГ/п/
03:10домътнавяратаХрам“све-

ти Три светители”, Шумен
/п/

03:40аннсдвойно“Н”3-твфилм
/5епизод/п/

04:25Посветаиунас/пот20:00
часа/

05:10 Още от деня - коментарно
предаване/п/

05:40Телепазаренпрозорец

00.15„НашиятследобедсбсТВ“
/п/

01.25„Обществоикултура“/п/
02.20„Заисториятасвободно“/п/
03.15„студиоИкономика“/п/
04.10„думатаеваша“/п/
05.10документаленфилм
05.40„НашиятследобедсбсТВ“

/п/
06.50Музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00„Контра“/п/
09.00„студиоИкономика“/п/
10.00ТВпазар
10.15„актуалноотденя“/п/
11.00ТВпазар
11.15Музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45„Заисториятасвободно“/п/
13.45ТВпазар
14.00„НашиятследобедсбсТВ“
15.30Новини
16.00документаленфилм
16.30 „думата е ваша“ - открита

линия
17.30ТВпазар
18.00 „левите идеи“ със стоил

Рошкев
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15„актуалноотденя“
20.00„Заисториятасвободно“
21.00„Обществоикултура“/п/
22.00 Новини -  централна еми-

сия/п/
22.30„актуалноотденя“/п/
23.05„левитеидеи“/п/
23.15„студиоИкономика“/п/

06:00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09:30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12:00bTVНовините-обеднаеми-
сия

12:40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13:20“станибогат”/п./-куизшоу
14:20 “ШоутонаНиколаосЦити-

ридис”/п./
15:00“Огледаленсвят”-сериал
16:00 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17:00bTVНовините
17:30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18:00 “станибогат” - куизшоус
водещМихаилбилалов

19:00 bTV Новините - централна
емисия

20:00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.33

21:00 “Фермата: Мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22:30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23:00bTVНовините-къснаеми-
сия

23:30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.5

00:30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.4

00:50“Катонакино”-предаване
закино

01:00“РеволюцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.2еп.8

02:00bTVНовините/п./
02:30“Предиобед”/п./-токшоу
04:35 “Опасни улици” - сериал,

с.15
05:30“лицевлице”/п./

05.35Телеканал“доброутро”

09.00Новини/съссубтитри/

09.20“антиФейк”

09.55“живейздравословно!”

10.45Информационенканал

12.00Новини/съссубтитри/

12.15Информационенканал

15.00Новини/съссубтитри/

15.15Информационенканал

18.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

18.20Информационенканал

21.00 “Време” - информационна

програма

21.45“Катедралата”-еп.10

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45Информационенканал

01.15“Мъжко/женско”

02.00“Вдействителност”-твшоу

02.55“Некаговорят”-токшоу

04.00 “Време” - информационна

програма

04.45“Катедралата”-еп.10

овен

Изберете тихо място и 
хора, с които да се чувст-
вате спокойно. Ще оста-
нете всички доволни.

рак

Любителите на емоции ще 
останат доволни от вечер-
та, която ще им предложи 
предизвикателства.

телец

За някои от вас денят ще 
донесе много нови изжи-
вявания, запознанства и 
радости. 

лъв

Ще се поставите в пози-
ция да изпълнявате же-
ланията на близките си, 
но по ваше желание.

БлИЗнацИ

В семейна обстановка ще 
потърсите близостта на 
любими хора и ще се насла-
дите на взаимност. 
     

дева

От вас зависи дали съжи-
телството с близките ви 
хора ще бъде интересно и 
приятно.  

веЗнИ

Ще обмисляте предло-
жения на съдружници и 
партньори и ще търсите 
най-доброто решение.

коЗИрог

Стремежът ви към неза-
висимост може да отда-
лечи всеки, дръзнал да се 
доближи до вас. 

скорпИон

Каквито и да са причи-
ните, не допускайте зае-
тостта да ви отдалечи 
от любимия ви човек. 

водолей

За повечето от вас денят 
ще премине в добро на-
строение, ще се посвети-
те на заниманията си. 

стрелец

Не идеализирайте об-
кръжението си, за да не 
останете разочаровани. 
Бъдете по-внимателни. 

рИБИ

Насладете се изцяло на 
момента, защото напо-
следък работите повече, 
отколкото се налага.

19
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православенкалендар

светиапостолФилипизвършилголе-
мичудесаидостигналдълбокистарини

свети апостол Филип бил роден в Ке-
сария Палестинска. Той встъпил в брак и
ималчетиридъщери,коитопророчествали.
Впоследствие той бил избран от светите
апостоли за дякон и след ръкополагането
си едновременно със свети първомъченик
архидякон стефан започнал с цялото си
усърдие да служи на вярващите, като се
грижелзанищитеи вдовиците.след гоне-
ниетосрещуЙерусалимскатацърква,когато
светистефанбилубитивсичкихристияни,
сизключениенадванадесеттеапостоли,се
разпръсналипоиудейскитеисамарийските
области,всамарияпосъщотовремеприс-
тигнал и свети Филип. Тук той проповяд-
валХристаивсичкисамарийскижителисе
вслушвали в проповедта му. свети Филип
потвърждавалпроповедтасисмногочудеса,
изцелявалвсякаквиболести.Потовавреме
там имало и един знаменит и прославен
влъхванаимесимон,койтоизумявалцяла
самария с вълшебствата си и го почитали
катовелик.Виждайкиголемитезнаменияи
чудеса, извършвани от Филиповите ръце и
слушайкиблаговестиетонасветияапостол

за Царството божие и за името на Иисуса
Христа,симонповярвалисекръстилзаед-
носдругите.

ВеднъжнаапостоласеявилангелГос-
поден и му заповядал да тръгне на юг по
пътя от Йерусалим за Газа. По пътя све-
ти Филип срещнал един етиопец, евнух на
етиопската царица Кандакия, който се за-
връщалвГазаотЙерусалим,къдетобилна
поклонение.Евнухътседялвколесницатаси
ичетялпророческикниги.апостолътгонау-
чилнавяратавнашияГосподИисусХристос
икатопродължилпътясизаедноснего,го
кръстил.

апостолФилиппроповядвалсловотобо-
жиевъввсичкиградовепопътяси,докатоне
стигналвКесария.Тамималсобствендом,
вкойтоизвестновремеживялзаедносче-

тиритесидъщери-пророчици.Послеотново
сезавърналвЙерусалим.светитеапостоли
гопоставилизаепископи гоизпратилида
проповядвавМалаазия,вградТралия.Там
апостол Филип обърнал мнозина към Хри-
ста, извършил големи чудеса и, достигнал
дълбокистарини,сепреставилвГоспода.

св. преподобни теофан начертани и
неговият брат теодор ревностно изпо-
вядваливяратавБога

Теофан Начертани живял във втората
половина на осмия и първата половина на
деветиявек.РодинатамуеПалестина.Те-
офан и по-големият му брат Теодор били
монасивпалестинскияманастир“св.сава”.
И двамата са наречени “начертани”, защо-
то, по заповед на византийския император
Теофил,иконоборец,полицатаимбилина-
чертаничрезнагорещениигли“позорнисти-
хове”, които всъщност ги представяли като
славнипоборнициизащитницинаиконопо-
читанието.

Презвременаиконоборствотовпродъл-
жениена25 годиниТеофанбилревностен
защитник и изповедник на Православието,
кактоибратмуТеодор.Идваматабилипод-

ложени на най-жестоки изтезания. Теодор
умрялвзаточение.Теофандоживялдовре-
мето,когатобилопрекратеноиконоборство-
то.билизбранипоставенотцариградския
патриархсв.Методийиникейскиямитропо-
лит. Преподобни Теофан починал в 847 г.,
една година след смъртта на св. Методий
Цариградски.

Църкватапочитана11октомврисв.апостолидяконФилип.преп.теофанначертаний,еп.никейски
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рЕзултати

Христо стоичков се пре-
върна в знаменосец на цяло 
поколение легенди на Чика-
го Файър. по случай 25-ата 
си годишнина “огньовете” 
събраха най-големите звезди 
в историята си, за да празну-
ват заедно. Българската ле-
генда получи огромно зна-
ме, което развя в центъра на 
терена преди мача срещу ню 
инглънд революшън (1:1) от 
мейджър лигата.

“Горд знаменосец на цяло 
поколение “огньове”, обяви 
камата.

предната вечер той участ-
ва в гала вечеря, организи-
рана от клуба. там стоичков 
получи и кристална купа.

“Четвърт век “огньове-
те” на Чикаго не гаснат! 
страхотно парти, което даде 
начало на следващите 25 го-
дини”, написа камата в об-
ръщение към феновете.

стоичков игра в Чика-
го Файър през 2000-2002 г. 
и в 51 мача вкара 17 гола и 
спечели купата на сАЩ. 
“огньовете” бяха предпо-
следният отбор в славната 
му кариера, която завърши 
в друг американски тим - Ди 
си Юнайтед.

стоичков изгледа мача 
срещу ню инглънд револю-
шън, в който като резерва за 
“огньовете” влезе станислав 
иванов.

Футбол
Шампионска лига
по Макс спорт 1
22.00 борусия Д - севиля
по Макс спорт 2
17.00 борусия Д - севиля (младежи)
22.00 псЖ - бенфика
по Макс спорт 3
19.45 копенхаген - ман сити
22.00 милан - Челси
0.20 обзор на кръга
по Макс спорт 4
19.45 макаби Х - Ювентус
22.00 Шахтьор Д - Реал м

пореден мач от българското пър-
венство е преминал през разследване за 
евентуално манипулиране на резултат с 
цел залози, съобщи dsport. това е плейа-
утът Локо сф - пирин от миналия сезон. 
срещата на 16 май бе спечелена от Локо 
сф с 1:0.

от УЕФА са изпратили писмо до 
БФс, базирано на доклад от Sportradar, в 
което пише, че “има ясни и неоспорими 
доказателства за залагания, че ходът или 
резултатът от този мач са били непра-
вомерно повлияни с оглед получаване 
на корупционни печалби от залагания”. 
Доказателства от залаганията показали, 
че залагащите имали предварителна ин-
формация, че тимът от Благоевград ще 
загуби първото полувреме, в което ще 
падне поне един гол. мачът завърши с 
успех за Локо с 1:0 след гол на Димитър 
митков (37) с глава.

след получения сигнал от УЕФА, 
на 6 юни от БФс са сезирали проку-
ратурата с искане да бъде извършена 
проверка и при наличие на достатъчно 
доказателства да се предприемат за-

конни действия.
софийската районна прокуратура 

(срп) възлага на сДвр да извърши раз-
следване и да разпита лицата, имащи 
отношение към срещата. в хода на раз-
следването са разпитани шестима фут-
болисти на Локо и административният 
директор ивайло котев, както и осем 
играчи на пирин и тогавашните старши 
треньори на отборите иван колев и ра-
дослав митревски.

на 27 септември срп отказва да об-
разува досъдебно производство по сиг-
нала, защото няма данни за извършено 
престъпление от общ характер, свърза-
но с неправомерно влияние върху ре-
зултата от мача.

“в хода на проверката са снети мно-
жество сведения от футболистите и на 
двата отбора, които са играли във фут-
болния мач, треньорите, както и от из-
пълнителния директор на БФс Борислав 
попов. в сигнала си от УЕФА посочват, 
че има “неоспорими доказателства”, че 
е повлияно на резултата от двубоя, и се 
изтъква, че има вероятност защитникът 

на пирин петър Занев умишлено да е 
пропуснал нападателя на Локо сф да 
отбележи единствения гол в мача. посо-
чено е, че до 17-ата минута на мача иг-
рачи на Локо не са отправили нито един 
удар към вратата на пирин. в подадения 
сигнал от УЕФА се съдържат множество 
противоречиви едно на друго твърдения. 
посочено е, че Локо е доминирал през 
първото полувреме, като се изразяват 
съмнения за реализирания гол. в сигнала 
се отбелязва, че азиатски букмейкър по-
вишил коефициентите за успех на Локо, 
а при залаганията за резултата е било на-
лице “ирационално поведение”.

“от събраните по преписката мате-
риали, не само не се установяват “нео-
спорими доказателства”, но и никакви 
данни за извършено престъпление от 
общ характер, свързано с оказване на не-
правомерно влияние върху резултата от 
мача. това се установява и от снетите в 
хода на проверката сведения от футбо-
листите и треньорите на двата отбора”, 
заключава прокуратурата и прекратява 
разследването.

УЕФА алармира 
за мач в елита
Запрокуратуратарезултатътобаченееманипулиран

България стартира квалификациите за 
Евро 2024 с домакинство на Черна гора. 
мачът е на 24 март 2023 г., а от БФс трябва 
да решат дали ще се играе в разград или в 
софия. три дни по-късно “лъвовете” гос-
туват на Унгария. на 17 юни гостуваме на 
Литва, а на 20-и приемаме фаворита сър-
бия. на 10 септември играем в Черна гора, 
а на 14 октомври сме домакини на Литва. 
Цикълът завършва с два мача през ноември 
- посрещаме Унгария на 16-и и гостуваме 
на сърбия три дни по-късно. За Евро 2024 
се класират първите два отбора в групите.

Започваме 
с Черна гора 
за Евро 2024

Почетоха Стоичков 
за юбилей 
на Чикаго Файър

Христо стоичков развява знамето на Чикаго Файър 
на празненствата на клуба

XIII кръг
Спартак Вн - Локо Пд 0:2 карага-

рен (73 и 90+5); Ботев Вр - Арда 0:0; 
ЦСКА 1948 - Черно море 0:0; Хебър 
- Локо Сф 3:2; Пирин - Берое 0:0; 
Славия - Септември Сф 1:0; Левски 
- Ботев Пд 1:0; снощи: Лудогорец - 
ЦСКА.

Втора лига
XII кръг
ЦСКА 1948-2 - Струмска слава 

3:1 1:0 Д. Александров (13) 2:0 Йосков 
(19) 2:1 А. Александров 3:1 Д. Алек-
сандров (90+4); Ботев Пд-2 - Янтра 
2:0 Емануел (46 и 90+1); днес, 16.00: 
Крумовград - Лудогорец-2.
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42

кристиано роналдо отбеляза гол №700 в кариерата си на 
клубно ниво. той влезе резерва за манчестър Юнайтед в средата 
на първата част на мястото на контузилия се Антони марсиал и 
с юбилейното си попадение донесе победата с 2:1 над домаки-

на Евертън. Алекс иуоби (5) бе изпуснат от каземиро и откри 
за “карамелите”. После марсиал изведе Антони зад защитата и 
лятното попълнение на Юнайтед на скорост преодоля Джордан 
Пикфорд и изравни. Гол на Бруно Фернандеш (37) не беше заче-

тен заради засада, но кристиано (44) донесе обрата в мача след 
асистенция на каземиро, бивш негов съотборник в реал. така 
20 години и 2 дни след първия му гол, роналдо вече има 700 на 
сметката си за клубни отбори. той е вкарвал още за Спортинг 
(5), реал (450), Юнайтед (144) и Ювентус (101). За Португалия 
кристиано има 117 гола.

Роналдо със 
700 клубни гола 

Снимкаdsport.bg

Кристиано Роналдо вкарва 700-ия си гол на клубно ниво за победата на Ман Юнайтед с 2:1

Голямо напрежение пред-

шества най-старото столич-

но дерби. Утре от 17,15 часа 
Славия приема Левски  на ст. 
“Александър Шаламанов”. 
Срещата е отложена от III кръг, 
след като през лятото “сините” 
пуснаха молба да не се играе, 
защото имаха мач в Европа. 
тогава БФС отложи двубоя 
въпреки несъгласието на “бе-

лите”. 
Станислав тодоров е сред 

най-опитните ни рефери и в 

“Бояна” се надяват шумене-

цът да се справи с дербито. За 
негови асистенти са избрани 
мартин Димитров и красимир 
миланов, а Драгомир Драганов 
ще отговаря за вАр. Бившият 
председател на Съдийската ко-

мисия костадин Гергинов ще е 
съдийски наблюдател.

Преди БФС да обяви наря-

да, фенове на Левски обвиниха 
шефа на Славия венци Стефа-

нов, че си избира удобен за от-

бора му рефер. от национал-

ния клуб на привържениците 
на “сините” се обърнаха към 
шефа на БФС Борислав ми-

хайлов да потуши напрежение-

то, след като Стефанов е дълго-

годишен член на изпълкома.
“Със стиснати зъби изтър-

пяхме наказанието, наложено 
ни за недоказано нарушение на 
правилата. Също така станахме 
свидетели на поредния нагле-

ден пример през последните 
години на “спазване” на непи-

саните правила в българския 

футбол. Стефанов публично си 
поръча съдия с профил, отго-

варящ на неговите изисквания. 
изказването на господина от 
кв. “овча купел” ни дава осно-

вание да си припомним за слу-

чилото се при “гостуванията” 
на нашия отбор през настоящ-

ия сезон на други два софий-

ски клуба, чиито собственици 
също са от приятелския кръг 
на ръководството на БФС.

Да, нашият отбор отново 
играе по левскарски на терена, 

отново е в битката за призови-

те места и развали спокойно-

то подреждане на пасианса в 
родния футбол. но за пореден 
път напомняме на всички учас-

тници във футболния живот 
на страната ни, че на практика 
левскарите сме съсобственици 
на нашия клуб и внимателно 
ще следим спазването на феър-

плей на терена и извън него. и 
ще реагираме светкавично, ако 
бъде нарушен в ущърб на отбо-

ра ни”, обявиха левскарите.

волейболният верона, 
който е воден от българския 
треньор радостин Стойчев, по-

стигна драматична победа над 
тима на матей казийски - трен-

то, с 3:2 гейма (-23, 25, 20, -28, 
15) във II кръг на италианската 
Серия А. капитанът на тренто 
казийски бе най-резултатен 
за гостите с 28 т., всичките от 
атака. най-много точки (39) 
отбеляза руският волейболист 
на верона максим Сапожков. 
националът Алекс Грозданов 
не игра за верона, който е тре-

ти в класирането с 4 т. тренто е 
шести също с 4 т., но с по-лошо 
геймово съотношение.

Шампионът Лубе Чивита-

нова, в чиито редици от този 
сезон играе Алекс николов, за-

губи у дома от Падуа с 2:3 (-23, 
20, -20, 16, -12). николов игра в 
последните 3 гейма и реализи-

ра 12 т. - 10 от атака и 2 от бло-

када. Лубе Чивитанова е пети в 
класирането също с 4 т.

най-добрият ни джудист ивайло 
иванов се класира на седмо място 
в новата си категория до 90 кг на 
Световното първенство в ташкент, 
Узбекистан. той започна с успех с 
“вадзари” над комроншох Устопи-

рийон (таджикистан), а след това се 
справи с “вадзари” и с французина 
никола мюнге.

на четвъртфиналите българинът 
се изправи срещу световния вицешам-

пион и олимпийски бронзов медалист 
от токио 2020 Давлат Бобонов (Узб). 
Двамата си размениха по едно “вадза-

ри”, но после представителят на дома-

кините стигна до победата с успешна 
атака за “ипон” 1:18 мин. преди края.

в репешажите иванов се изпра-

ви срещу световния вицешампион от 
Баку 2018 и настоящ панамерикански 
първенец иван Фелипе Силва мора-

лес (куба). в редовното време двама-

та не успяха да стигнат до точки, но 
кубинецът беше по-активен и бълга-

ринът получи две предупреждения 
“шидо”. в 1:19 мин. на продължени-

ето при опит за атака иванов полу-

чи контузия на дясното коляно и не 
успя да продължи. това го лиши от 
възможността да продължи битката 
за бронза и му отреди седмото място. 
монтанчанинът раздели тази пози-

ция с марсело Гомес (Браз).

Напрежение преди 
Славия - Левски
БФСизбраСтаниславТодоровдасвириотложениямачутре

Стойчев 
победи  
в дербито  
с Казийски

Контузия спря Ивайло Иванов

Снимкаjudo.bg

Давлат Бобонов (вляво) хвърля Ивайло Иванов за “ипон” на Световното


